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Burmistrz Osiecki rozmawia 
z mieszkańcami

Nasz człowiek w rządzie 
nie zapomina o Sochaczewie

Orkan w Ekstralidze rugby

Pierwsza drużyna Orkana Sochaczew w sobotę 4 listopada 
pokonała w fi nale I ligi rugby Skrę Warszawa 35:17 (17:14) 
i tym samym zapewniła sobie przepustkę do gry w Ekstralidze 
w przyszłym sezonie

Pomysłów 
dla miasta 
i powiatu mam 
jeszcze wiele. 
Choćby ostatni 
- zbudowanie 
ścieżki rowerowej 
wzdłuż torów 
kolejki wąskoto-
rowej. To moje 
marzenie od lat

Strona 21 Strony 4, 5

Strona 7

Rozpoczął się tegoroczny 
cykl spotkań Piotra Osiec-
kiego z mieszkańcami 
wszystkich dzielnic. 3 listo-
pada spotkanie odbyło się w 
SCK w Boryszewie, a 6 listo-
pada (po zamknięciu tego 
numeru „ZS”) w przedszko-
lu nr 7.

Debata rozpoczęła się od 
podsumowania próśb i uwag 
zgłaszanych rok temu. Piotr 
Osiecki przypomniał m.in., 
że w dzielnicy kończy się bu-
dowa nowego mostu na Pisi, 
MZDW przebudował pierw-
szy odcinek ul. 15 Sierpnia, a 
miasto fi nansuje drugi etap 
termomodernizacji Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury. W dzielnicy przyby-
ło ulic w asfalcie, kanalizacji 
deszczowej, a w połowie li-
stopada dowiemy się, czy i na 
jakim odcinku modernizo-
wana będzie ul. 15 Sierpnia. 

Jak mówił, miasto ma goto-
we projekty remontu zarów-
no wojewódzkiego jak i miej-
skiego odcinka. 

W tym roku mieszkań-
cy Boryszewa pytali m.in. 
o remonty kolejnych ulic, w 
tym połączenie Stadionowej, 
Zduńskiej i Dalekiej, które 
byłoby dla kierowców z tego 
osiedla wygodnym objaz-
dem. Burmistrz wyjaśnił, że 
prowadzi na ten temat roz-
mowy z PKP, pamięta także o 
jeszcze kilku ulicach w dziel-
nicy czekających na asfalt, ta-
kich jak Bema, Otwarta czy 
Wierzbowa. Padały pytania o 
koszenie rowów na terenach 
PKP i Mazowieckiego Za-
rządu Dróg Wojewódzkich 
(burmistrz prosił o sygnał do 
UM, jeśli problem będzie się 
powtarzał), porządek w oko-
licach wiaduktu kolejowego, 
kursowanie autobusów ZKM 
w kierunku szpitala, postęp 

prac przy budowie stacji na-
praw taboru kolejowego Ko-
lei Mazowieckich i tere-
ny zgłoszone do programu 
Mieszkanie Plus. Mieszkań-
cy chwalili ratusz za sprawne 
odśnieżanie dzielnicy i pięk-
niejące centrum miasta. 

W Boryszewie w rozmo-
wie z mieszkańcami, oprócz 
burmistrza, wzięli także 
udział jego dwaj zastępcy, 
przewodniczący rady miasta 
Sylwester Kaczmarek i radny 
Adam Kloch.

Za nami dopiero dwa z 
ośmiu spotkań. Zachęcamy 
do udziału w nich, zgłaszania 
uwag, propozycji i pomysłów 
na rozwój każdej dzielnicy. 
Jak udowadniamy na stronie 
7, warto przyjść i porozma-
wiać o lokalnych sprawach, 
bo sugestie zebrane w czasie 
debat są przez samorządow-
ców traktowane bardzo po-
ważnie. (daw)
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 
997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186
Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Zawsze 
aktualne 

informacje
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SOCHACZEWSKA.PL

Rada Powiatu w Sochacze-
wie wyraziła zdecydowany 
sprzeciw wobec próby rugo-
wania symboli chrześcijań-
skich z przestrzeni publicz-
nej. Nakaz francuskiej Rady 
Stanu o usunięciu krzyża z 
pomnika Papieża Polaka w 
Bretanii jest kolejnym prze-
jawem walki z chrześcijań-
stwem i dyskryminacją ludzi 
wierzących, co zostało pod-
kreślone w przyjętym stano-
wisku - „Święty Jan Paweł II 
jest symbolem zjednoczo-
nej, chrześcijańskiej Euro-
py. Działania podejmowane 
przez władze Francji wobec 
wspomnianego pomnika 
przypominają najgorsze tota-
litarne wzory. Polacy, w tym 
sam Karol Wojtyła, najbole-
śniej doświadczyli prześlado-
wań katolików przez nazizm 
i komunizm.” Zdjęcie krzy-
ża z pomnika to kolejny krok 
w degradacji chrześcijańskie-
go dziedzictwa. Jako katolic-
ki kraj, z którego wywodzi 
się święty Jan Paweł II i któ-
rego nauczanie i myśli nam 
towarzyszą na każdym kro-
ku - musimy stanowczo zare-
agować na to co, dzieje się we 

Francji. W naszym kraju po-
mniki Jana Pawła II, innych 
świętych oraz krzyże, stano-
wiące symbol wiary chrze-
ścijańskiej, znajdują należyty 
szacunek.

Samorząd powiatu so-
chaczewskiego szybko zare-
agował na działania władz 
francuskich, udzielając po-

parcia pani premier Beacie 
Szydło. Jolanta Gonta, sta-
rosta sochaczewski, Zarząd 
Powiatu i Rada Powiatu w 
Sochaczewie z jej przewod-
niczącym Andrzejem Kierz-
kowskim zgłosili mianowi-
cie chęć i gotowość przyjęcia 
pomnika św. Jana Pawła II 
na ziemi sochaczewskiej, po-

pierając w pełni działania 
zmierzające do powstrzy-
mania cenzury skierowa-
nej przeciwko chrześcijań-
stwu. „Zapewniamy, że na 
gościnnej ziemi sochaczew-
skiej, której dzieje są niero-
zerwalnie splecione z chrze-
ścijaństwem i najwyższym 
poświęceniem dla Ojczy-

zny, znajdziemy godne miej-
sce dla Papieża Polaka, który 
ocalił świat przed komuni-
zmem. Przyjęcie pomnika 
naszego Ojca Świętego bę-
dzie dla nas najwyższym za-
szczytem” - czytamy w przy-
jętym stanowisku.

Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie

Rada Powiatu w Sochaczewie 
zabiera głos w sprawie pomnika
Sochaczewski samorząd powiatowy podczas sesji Rady Powiatu w poniedziałek 30 października przyjął, 
poprzez aklamację, stanowisko w sprawie poparcia dla premier polskiego rządu, Beaty Szydło, działań 
zmierzających do przeniesienia z francuskiej gminy Ploermel pomnika św. Jana Pawła II do Polski. Władze 
powiatu sochaczewskiego, miasta Sochaczew a także Maciej Małecki, sochaczewianin - poseł i minister w 
Kancelarii Premiera RP, deklarują chęć przyjęcia pomnika na teren ziemi sochaczewskiej.

ZDANIEM SAMORZĄDOWCÓW
Starosta powiatu sochaczewskiego Jolanta 

Gonta 

- Ubolewając nad ostatnimi wydarzeniami we Francji, 
jeśli chodzi o sprawę pomnika św. Jana Pawła II i 
znajdującego się na nim krzyża, jako przedstawiciele 
samorządu powiatowego wspieramy i wspierać 
będziemy starania rządu o sprowadzenie tegoż mo-
nolitu do Polski. Gdy miałoby dojść do takiej sytuacji, 
pragniemy, by pomnik trafi ł właśnie do powiatu socha-
czewskiego. Pragnę zauważyć, iż pomnik, o którym 
rozmawiamy, usytuowany jest na placu świętego, 
podkreślam, świętego Jana Pawła II. Powstał w 2006 
roku, dziś mamy rok 2017, Zachód z biegiem czasu 
odwraca się od chrześcijaństwa. Nie ma naszej zgody 
na rugowanie symboli chrześcijańskich, na niszczenie 
symbolu wiary każdego katolika, atrybutu, który za-
wsze towarzyszył papieżowi. Taka sytuacja, wymaga 
zdecydowanej postawy zarówno polskiego rządu, 
jak i nas samorządowców. Papież Jan Paweł II był 
największym z Polaków, autorytetem dla chrześcijan 
i nie tylko. Będzie dla nas zaszczytem, przyjąć Jego 
pomnik na naszej ziemi.

Poseł na Sejm RP, sekretarz Stanu w Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów Maciej Małecki 
- Jestem dumny, jako poseł ziemi sochaczewskiej, jako 
mieszkaniec Sochaczewa, że Rada Powiatu przyjęła 
stanowisko, poprzez które wyraża zaproszenie do 
Polski św. Jana Pawła II w pomniku, któremu grozi 
ocenzurowanie na ziemi francuskiej. To jest bardzo 
mocny sygnał ze strony polskiego samorządu, że 
papież Polak, wyrzucany z Francji, zawsze znajdzie 
swój dom na ziemi ojczystej. Dziękuję samorządowi 
powiatowemu za przyjęcie takiego stanowiska i za 
wsparcie działań premier Szydło w obronie pamięci 
Jana Pawła II, jak również w obronie wartości krzyża, 
wartości chrześcijańskich. Papież Polak szanował 
wszystkich ludzi bez względu na ich wiarę, kulturę i 
przekonania, pozostaje współczuć Francji, że wybrała 
złą drogę, bowiem tam, gdzie rugowany jest Krzyż i 
wartości chrześcijańskie, nie ma dobrej przyszłości. 
O tym Francja przekonuje się niemal codziennie. Dziś 
Polska jest wyjątkowym krajem na mapie Europy, dziś 
w Polsce piękny przykład daje ziemia sochaczewska, 
za co jeszcze raz z całego serca dziękuję.

Sylwester Kaczmarek, przewodniczący Rady 
Miasta Sochaczew 

- Gratuluję przyjęcia przez samorząd powiatowy 
tego stanowiska przez aklamację. W pełni soli-
daryzuję się z Państwa decyzją. Na najbliższej 
sesji Rady Miasta Sochaczew także przyjmiemy 
podobne stanowisko. Jako przedstawiciel samo-
rządu miejskiego pragnę jednocześnie złożyć 
deklarację, iż Sochaczew chętnie przyjmie 
ten pomnik, jeśli dojdzie do przeniesienia go z 
Francji. Jestem świadomy, że ten krzyż i pomnik 
są dziś bardzo potrzebne właśnie tam, na francu-
skiej ziemi, gdzie dochodzi do coraz śmielszych 
przejawów niszczenia wartości chrześcijańskich 
w przestrzeni publicznej i prywatnej. Dziś, my 
pragniemy wyjść do nich z miłością, o której 
mówił nasz Papież Jan Paweł II, zawsze podkre-
ślając, że „Miłości bez Krzyża nie znajdziecie, a 
Krzyża bez Miłości nie uniesiecie”. Niech właśnie 
to motto będzie dla Francji takim „memento mori”.

Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie

Deklaracją władz powiatu zainteresowały się ogólnopolskie media
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Równo rok temu burmistrz 
złożył w NFOŚiGW wnio-
sek o siedmiomilionową do-
tację na przebudowę wszyst-
kich miejskich parków, ale 
nim w stolicy zapadły kon-
kretne decyzje, wystartował 
z pierwszymi pracami. Kil-
ka miesięcy temu rozpoczę-
ła się modernizacja parku w 
Chodakowie, a wydane na 
ten cel pieniądze będą sta-
nowiły wkład własny mia-
sta do projektu, który wła-
śnie otrzymał tak ogromne 
dofi nansowanie. Miasto sta-
rało się o 6,8 mln, przy czym 
wartość całego projektu to 
7.988.800 zł. 

- Jak duża jest skala pla-
nowanych robót, niech 
świadczą liczby. Łączna po-
wierzchnia terenów zieleni 
objętych pracami to niemal 
9,5 hektara, a po ich zakoń-
czeniu w Sochaczewie przy-
będzie 6.000 m2 nowych te-
renów zielonych. Każdy 
park będzie miał nowe alej-
ki, oświetlenie, ławki, wypie-
lęgnowaną zieleń. Przy szkole 
muzycznej chcemy oczyścić 
staw, utworzyć plenerową 
scenę i ścieżkę edukacyjną, a 
w Chodakowie głównym ele-
mentem będzie podświetlana 
fontanna – wylicza burmistrz 
Piotr Osiecki.

Co istotne, wszystkie par-
ki mają być w pełni dostępne 
dla osób niepełnosprawnych, 
dlatego w projektach pojawia 
się przebudowa schodów, bu-
dowa ramp i podjazdów dla 
wózków. 

Park Garbolewskiego
W parku przy szkole muzycz-
nej planowane są prace pie-
lęgnacyjne związane z za-
bytkowym  drzewostanem, 
nasadzenia zieleni oraz jej 
nowe aranżacje, wymiana na-
wierzchni utwardzonych alei 
parkow ych,  przebudowa 

oświetlenia terenu – instalacja 
nowych energooszczędnych 
opraw (28 szt.) oraz montaż 
nowych latarni (10 szt.). Po-
nadto renowacja stawu parko-
wego oraz budowa nowej alei 
biegnącej obok niego. Na złom 
trafi  metalowe ogrodzenie bie-
gnące wzdłuż ul. Piłsudskiego, 
wymienione zostaną wszyst-
kie elementy małej architek-
tury, które nie odpowiada-
ją swoją formą historycznemu 
charakterowi parku. Pojawi się 
za to 25 nowych ławek i 30 ko-
szy na śmieci. Planowana jest 
także przebudowa schodów 
nad stawem.

- Istotnym elementem 
zmian w parku, na końcu któ-
rego znajduje się piękny budy-
nek szkoły muzycznej, będzie 
budowa sceny plenerowej w 
miejscu dawnej ofi cyny dwor-
skiej. Widzimy tam ogród 
muzyczny z plenerowymi in-
strumentami, miejsce spo-
tkań muzyków, wakacyjnych 
koncertów – dodaje Piotr 
Osiecki.

Park przy Traugutta
Nie mniejszy zakres prac prze-
widziany jest w ramach re-
witalizacji parku przy ul. 
Traugutta. Na 8 tys. m2 prze-
prowadzone zostaną prace pie-
lęgnacyjne drzewostanu oraz 
nasadzenia nowej zieleni. Pro-
jekt przewiduje wymianę 20 
opraw oświetleniowych z po-
zostawieniem istniejących słu-
pów. Nowe oprawy w swej 
formie będą nawiązywać do 
XIX-wiecznych latarni gazo-
wych. Rozebrany zostanie bu-
dynek niedziałającej od lat to-
alety publicznej. W jej miejscu 
zainstalowane będą nowe to-
alety kontenerowe, zintegro-
wane z wiatą przystankową. 
Wewnątrz „zielonych płuc 
miasta” zaplanowano także re-
nowację pomnika F. Chopina, 
instalację znaku przestrzenne-
go w miejscu dawnej synagogi, 
budowę ścieżki rowerowej (łą-
czącej trasy dla jednośladów 

w ul. Płockiej i Warszawskiej 
oraz Traugutta), montaż i wy-
mianę elementów małej archi-
tektury (ławki, kosze na śmie-
ci, donice etc.). Ponieważ park 
od czerwca 1981 roku fi guru-
je w rejestrze zabytków, wszel-
kie działania ratusz uzgadnia 
z wojewódzkim konserwato-
rem. 

- Park docelowo sta-
nie się miejscem świadczą-
cym o historii Sochaczewa. 
Chcemy uwydatnić prze-
szłość miasta, nawiązać do 
tradycji oraz życia Fryde-
ryka Chopina – mówi bur-
mistrz.

Park przy Chopina
Restauracja ponadhektarowe-
go parku przy ul. Chopina w 
Chodakowie trwa od czerwca. 
Na zlecenie miasta wykonaw-
ca ma m.in. upiększyć zieleń (26 
nowych drzew iglastych i liścia-
stych), wymienić 1200 m2 na-
wierzchni alejek spacerowych, 
przebudować oświetlenie (28 
nowych opraw), stworzyć cen-
tralny skwer z podświetlaną 
fontanną, wymienić chodniki, 
wyznaczyć ścieżkę rowerową 
wzdłuż ulicy Hotelowej, usunąć 

asfalt z ulicy Hotelowej i zastą-
pić go kostką brukową. Na ko-
niec w parku stanie 30 ławek, 12 
koszy na śmieci i 5 stojaków ro-
werowych.

Nabrzeże Utraty
Największym rewitalizowanym 
obszarem, o powierzchni 4,3 ha,
będą tereny nabrzeżne Utra-
ty. Przedsięwzięcie ma być kon-
cepcyjnie spójne z renowacją 
parku przy ul. Chopina. Głów-
nym założeniem inwestycji jest 
stworzenie w tym miejscu par-
ku nadrzecznego, który pełniłby 
funkcję rekreacyjno-przyrod-
niczą, stąd w planach budowa 
m.in. ciągu pieszo–rowerowego 
biegnącego wzdłuż rzeki oraz 
oświetlenie całego terenu, by był 
dostępny także po zmroku. 

- Nabrzeże Utraty sta-
nie się atrakcyjnym miejscem 
spędzania wolnego czasu za-
równo dla mieszkańców Cho-
dakowa, jak i całego miasta. 
Stanowić będzie punkt przy-
stankowy dla turystów odwie-
dzających Sochaczew i Żelazo-
wą Wolę. Chcemy przekształcić 
istniejącą przestrzeń w park 
nadrzeczny, zachować zieleń o 
wysokich walorach przyrodni-

czych i jednocześnie wykorzy-
stać potencjał wypoczynkowy 
tego zaniedbanego dziś obszaru 
– deklaruje Piotr Osiecki. 

Zielona kurtyna
Ostatnim elementem projektu 
jest utworzenie zielonej kurty-
ny przy ulicy Olimpijskiej, od-
dzielającej strefę przemysłową 
od osiedla domów jednoro-
dzinnych. Będzie ona miała 
długość ok. 920 metrów. W pa-
sie zieleni znajduje się tam obec-
nie 50 drzew, a ratusz chce na-
sadzić dodatkowe 60. Będą to 
głogi, jarzębiny i klony. Kurty-
na ograniczy o 50 procent hałas 
dobiegający do osiedla domów 
jednorodzinnych. 

Projekt „Poprawa jakości 
środowiska miejskiego w So-
chaczewie poprzez renowację i 
rozwój terenów zielonych” ma 
wartość 7.988.800 zł, a przyzna-
na miastu dotacja w wysoko-
ści 6.790.400 zł pokryje 85 proc. 
kosztów. Środki pochodzą z 
unijnego programu Infrastruk-
tura i Środowisko 2014-2020, 
którego wdrażaniem zajmuje 
się Narodowy Fundusz Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej.

Są pieniądze na parki
Rząd Beaty Szydło, a dokładnie podległy mu Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zdecydował, 
że na konto naszego miasta trafi  6,8 mln zł przeznaczone na rewitalizację terenów zielonych. Dotacja pokryje 85 procent 
kosztów ogromnego zadania, na które składa się pięć elementów - gruntowny remont trzech miejskich parków, terenów 
rekreacyjnych nad Utratą i utworzenie „zielonej kurtyny” przy ul. Olimpijskiej. 

Zawsze podkreślam, że So-
chaczew jest bardzo ważny w 
mojej pracy poselskiej. Sprawy 
Sochaczewa, rozwój naszego 
miasta mam stale w sercu, 
dlatego cieszę się, że trafi ą 
tu kolejne miliony rządowych 
dotacji. Tym bardziej, że są to 
kolejne środki na inwestycje, 
które poprawią życie naszych 
mieszkańców.
Wsparcie fi nansowe, które 
dzięki dobrej współpracy z 
burmistrzem Piotrem Osieckim 
i radnymi udało się pozyskać 
dla Sochaczewa, wpisuje się 
w program rządu Prawa i Spra-
wiedliwości. W rządzie premier 
Beaty Szydło szczególną 
wagę przykładamy do popra-
wy warunków życia mieszkań-
ców mniejszych miejscowości. 
Zmieniliśmy politykę naszych 
poprzedników, którzy kierowali 
pieniądze do największych 
miast, zapominając, że inwe-
stycje poprawiające życie ludzi 
potrzebne są w mniejszych 
ośrodkach, takich jak nasz 
Sochaczew. Dzięki skutecznej 
walce z mafi ami podatkowymi i 
paliwowymi możemy przezna-
czyć duże środki na wsparcie 
miast Polski lokalnej, dlatego 
liczę, że w Sochaczewie przy-
będzie miejsc, w których wolny 
czas będą chętnie spędzać 
całe rodziny. Chciałbym, żeby 
nasze parki, tereny nad Bzurą 
i Utratą stały się wizytówkami 
Sochaczewa, były miejscami 
bezpiecznymi i atrakcyjnymi 
dla starszych i młodszych, dla 
młodzieży i rodzin z dziećmi. 
Mieszkańcy Sochaczewa na 
to zasługują. Cieszę się, że 
dobrze zarządzane miasto roz-
wija się i pięknieje. Ale wciąż 
są miejsca, które wymagają 
zmian. Zależy mi, żeby stwo-
rzyć naszym mieszkańcom, 
sochaczewskim rodzinom jak 
najlepsze warunki do życia.

ZDANIEM 
MINISTRA MACIEJA 

MAŁECKIEGO

Tak będzie wyglądał park I. W. Garbolewskiego po zapowiadanej renowacji
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Z POSŁEM MACIEJM MAŁECKIM, SEKRETARZEM STANU W KANCELARII PREMIERA ROZMAWIA ROBERT MAŁOLEPSZY

Czy w Polsce naprawdę 
nastąpiła dobra zmiana? 
Ktoś może zarzucić mi brak 
obiektywizmu, bo przecież  
jestem członkiem rządu PiS. 
Sondaże, które wskazują, 
że Polacy doceniają naszą 
„Dobrą zmianę” też można 
podważać, ale wyników go-
spodarki już nie. A te są bar-
dzo dobre. Czas od powsta-
nia rządu Beaty Szydło jest 
dla Polski najlepszym po 
1989 roku.

Które wyniki ma Pan na 
myśli?
Praktycznie wszystkie. Za-
cznę od pracy – bezrobocie 
jest na poziomie 6,8% - nie 
było tak niskie od upadku 
komunizmu. Dzięki sku-
tecznej walce z mafi ami pa-
liwowymi i podatkowymi 
mamy pieniądze na prowa-
dzenie ambitnej polityki go-
spodarczej i społecznej, w 
tym programu 500+. 

O którym opozycja mówi, 
że to rozdawnictwo i że 
prędzej czy później skoń-
czą się na niego pieniądze. 
To jedno z wielu kłamstw 
opozycji, zresztą coraz mniej 
osób w nie wierzy. Dwa lata 
temu politycy PO przysię-
gali wręcz, że Polski nie 
stać na 500+, że budżet nie 
udźwignie wsparcia dla pol-
skich rodzin. Jak się oka-
zało, udźwignął. My mamy 
wszystko policzone, to samo 
dotyczy obniżenia wieku 
emerytalnego.   Praktycz-
nie zlikwidowaliśmy skraj-
ne ubóstwo wśród dzieci, 
udowodniliśmy, że to nie jest 
populizm, a realny program 
dla Polaków, który będzie re-
alizowany dopóki za kraj bę-
dzie odpowiadać PiS. 

Skąd wziął się sukces go-
spodarczy?
Jest wiele przyczyn, ale na 
pewno bardzo ważną spra-
wą jest ukrócenie złodziej-
skich praktyk w wielu sek-
torach. Patrzymy na ręce 
tym, którzy chcą oszukiwać 
nie tylko budżet, ale też in-
nych przedsiębiorców. Gdy 
wprowadziliśmy tzw. pa-
kiet paliwowy, sprzedaż pa-

liw w legalnym obrocie z 
miesiąca na miesiąc wzrosła 
o 20%. Orlen i Lotos notu-
ją rekordowe obroty i wpły-
wy. Płocki czempion w ze-
szłym roku osiągnął 5,4 mld 
zysku. W tym, po połowie 
roku, ma na koncie 3,8 mld 
zysku. Lotos przebił nie-
osiągalną granicę 1 mld zło-
tych. Tylko te dwa przykła-
dy pokazują, że za naszych 
poprzedników było po pro-
stu przyzwolenie na okra-
danie państwa, czyli nas 
wszystkich. 

Powiedział Pan, że w Pol-
sce działała też mafi a po-
datkowa…
A jak inaczej nazwać to, 
co działo się z podatkiem 
VAT? Gdy w 2007 roku PiS 
oddawał władzę, tzw. luka 
podatkowa – czyli różni-
ca między kwotą z podatku 
VAT, która powinna wpły-
nąć do kasy państwa, a rze-
czywistymi dochodami wy-
nosiła 7,1 mld złotych. Tyle 
znikało w tzw. szarej stre-
fi e. Za rządów PO-PSL luka 
skoczyła do ponad 50 mld! 
Jak inaczej nazwać to, co się 
działo, jak nie przyzwole-
niem rządu Donalda Tuska 

na działalność mafi i VAT-
-owskiej?

PiS ograniczył jej działal-
ność?
Oczywiście.   Pogoniliśmy 
mafi e podatkowe. Tylko w 
tym roku wpływy z VAT są 
większe o 25 mld złotych w 
porównaniu do poprzed-
niego. W przyszłym roku 
chcemy jeszcze skuteczniej 
ścigać tych, którzy oszuku-
ją, a wspierać przedsiębior-
ców, którzy uczciwie płacą 
podatki. 

Ale supermarketów, które 
obracają gigantycznymi 
pieniędzmi, a najczęściej 
nie płacą  w ogóle podat-
ków, jednak nie udało się 
wam powstrzymać przed 
tą praktyką. 
Tę zmianę niestety zabloko-
wała Komisja Europejska. 
Ale my się nie poddajemy. 
Pracujemy nad przepisa-
mi, które wzmocnią pozycję 
polskich przedsiębiorstw w 
starciu z wielkimi, zagra-
nicznymi koncernami. 

Pan też  ma swoje osią-
gnięcia w walce o więk-
sze wpływy do budże-

tu, zwłaszcza jeśli chodzi 
o pakiet paliwowy. Jaką 
rolę odegrał Pan w two-
rzeniu  tych przepisów?
Mam tu osobistą satysfak-
cję, jako poseł prowadzą-
cy w sejmie kluczowe zmia-
ny w prawie energetycznym. 
Współpracowałem z mini-
strem Piotrem Naimskim 
i jego zespołem. Prowadzi-
łem projekt ustawy przez 
wszystkie szczeble pracy 
sejmu. 

Dochodzimy do Pańskiej 
roli w „Dobrej zmianie”. 
Te dwa lata były też wiel-
ką zmianą dla Pana. Pro-
szę nam opowiedzieć, 
czym tak naprawdę zaj-
muje się Pan w rządzie 
Beaty Szydło?
Najpierw objąłem funkcję 
wiceministra Skarbu Pań-
stwa. Wspierałem mini-

stra Henryka Kowalczyka, 
który był odpowiedzialny 
za proces reformy nadzoru 
nad spółkami Skarbu Pań-
stwa. Przypomnę, że trafi -
ły one do poszczególnych 
ministrów, zgodnie ze swo-
im profi lem biznesowym. 
Przez to ich potencjał jest 
lepiej wykorzystany do roz-
woju konkretnych sektorów 
gospodarki.

Po likwidacji Minister-
stwa Skarbu Państwa zo-
stał Pan sekretarzem sta-
nu w Kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów. Co to za 
funkcja?
Odpowiadałem za stworze-
nie w kancelarii pani pre-
mier służb do koordyna-
cji nadzoru nad spółkami i 
majątkiem oraz za przygo-
towywanie zaplecza mery-
torycznego dla pani premier 
w tych sprawach. Dziś kie-
ruję 50-osobowym Depar-
tamentem Skarbu Państwa, 
wspieram premier oraz mi-
nistra Kowalczyka w ko-
ordynacji nadzoru właści-
cielskiego nad wszystkimi 
spółkami Skarbu Państwa i 
ścisłe współpracuję z mini-
strami.

A tak bardziej po ludzku?
Wzmocniliśmy nadzór nad 
majątk iem   narodow ym. 
Większość spółek na co dzień 
podlega bezpośrednio mini-
strom, ale za całość odpowia-
da prezes rady ministrów. Do 
tego szereg strategicznych de-
cyzji w 30 spółkach uznanych 
za istotne dla gospodarki - 
m.in. PKN Orlen, Lotos, PKO 
BP, PGE, Grupa Azoty, wy-
maga akceptacji premier. Te 
sprawy przechodzą przez mój 
zespół. Ściśle współpracuję 
też z Radą ds. Spółek Skarbu 
Państwa – to eksperckie ciało, 
m.in. opiniujące kandydatów 
do rad nadzorczych.

Wygląda na to, że ten nad-
zór nieźle wychodzi rzą-
dowi – większość spółek 
notuje rekordowe wyni-
ki. O Orlenie i Lotosie już 
mówiliśmy, ale skąd np. 
zyski LOT-u,który niedaw-
no był na granicy upad-
ku? (warto w tym momen-
cie wspomnieć, że poseł 
Maciej Małecki, jeszcze 
w opozycji, był mocno za-
angażowany w ratowanie 
PLL LOT).
Ekipa PO-PSL doprowadzi-
ła LOT na krawędź bankruc-

Nasz człowiek w rządzie nie zap  

Maciej Małecki na konferencji wspólnie z premier Beatą Szydło, ministrem Henrykiem Kowalczykiem, wicepremierem Mateuszem Morawieckim oraz ministrem Krzysztofem Tchurzewskim

21 mln
dotacji rządowych 
dla Sochaczewa 

to efekt tylko ostatnich 
kilku miesięcy współ-

pracy posła Małeckiego 
i burmistrza Osieckiego
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twa. LOT notował wielomi-
lionowe straty, wyprzedał 
majątek i tracił rynek. Z prze-
słuchań świadków w aferze 
Amber Gold na jaw wycho-
dzą szokujące informacje o 
planach zniszczenia LOTu i 
wpychaniu go w ręce aferzy-
sty Marcina P. My uratowa-
liśmy LOT. Narodowy prze-
woźnik staje się kluczowym 
graczem w naszej części Euro-
py. LOT otworzył kilkadzie-
siąt nowych połączeń. Przez 
dziewięć miesięcy tego roku 
przewiózł blisko 5,5  mln pa-
sażerów, a zysk operacyjny 
z działalności podstawowej na 
koniec września wyniósł 260 
mln zł. Zysk netto za 2016 rok 
to 303 mln zł. 

Ale jak to się udało?
Premier Szydło dobitnie sko-
mentowała nagły wzrost wy-
ników spółek Skarbu Państwa: 
Wystarczy nie kraść! I ja się z 
tym zgadzam. Postawiliśmy 
tamę wyprowadzaniu miliar-
dów złotych do lewych kie-
szeni. Przez lata wiele spółek
było oplecionych siecią fi rm 
doradczych, dostawców, osób, 
kancelarii, które świadczyły 
dla nich bardzo drogie usłu-
gi, ekspertyzy, opinie, mówiąc 
delikatnie nie zawsze potrzeb-
ne. W wielu wypadkach był to 
sposób na wyprowadzanie gi-
gantycznych pieniędzy. Kil-
ka lat temu alarmowałem, że 
żona ówczesnego wiceprezesa 
LOT miała - uwaga! - prywat-
ną linię lotniczą! Ale Minister 
Skarbu w rządzie PO-PSL nie 
uważał tego za konfl ikt intere-
sów! Firma żony Aleksandra 
Grada - ministra Skarbu Pań-
stwa u Donalda Tuska - zaro-
biła 24 mln zł na kontrakcie 
od spółki gazowej, która pod-
legała jej mężowi. My ukró-
ciliśmy te patologie. Spółki 
Skarbu Państwa mają budo-
wać kapitał Polski i Polaków. 
Dziś prezesi, zarządy i rady 
nadzorcze spółek mają dbać 
przede wszystkim o ich roz-
wój. A tych, którzy nie speł-
niają standardów, prosimy, 
żeby szukali innej pracy. Tyl-
ko w tym roku wartość spół-
ek Skarbu Państwa notowa-
nych na giełdzie wzrosła o 
ponad 70 mld złotych. Okaza-

ło się, że nawet takie spółki jak 
PKP Intercity i Przewozy Re-
gionalne, które zawsze były na 
minusie, dziś przynoszą zyski.

Ile godzin dziennie Pan 
pracuje? 
Minimum 10-12. Ciągle staram 
się nie zapominać, że jestem też 
posłem ziemi sochaczewskiej 
i całego okręgu płocko-cie-
chanowskiego. Wszędzie tam 
bywam, wszędzie staram się 
pomagać, ale w moim sercu za-
wsze na pierwszym miejscu po-
zostanie Sochaczew. 

Nie wyprowadził się Pan 
z naszego miasta?
Nie i mam nadzieję, że ni-
gdy nie będę musiał opusz-
czać ziemi sochaczewskiej.  
To moje miejsce na Ziemi. 

Kiedy ktoś zajmuje eks-
ponowane stanowisko 

we władzach centralnych, 
mieszkańcy zazwyczaj 
mają tylko jedno pyta-
nie – co zrobił dla mia-
sta. Panu udaje się dość 
dużo. 
To już oczywiście ocenią 
mieszkańcy. Ja ze swej strony 
mogę powiedzieć, że staram 
się działać w sprawach nasze-
go miasta i całej ziemi socha-
czewskiej gdzie tylko się da. 
Najnowsze sukcesy to choć-
by rządowe dotacje na od-
wiert geotermalny (11 mln zł) 
i renowację parków (prawie 7 
mln), wcześniej wsparcie dla 
remontu stadionu przy War-
szawskiej i boiska przy SP 1 i 3 

(ponad 3 mln). Do tego moż-
na dodać choćby rozpoczęcie 
budowy komendy policji, re-
mont budynku dla prokura-
tury, 10 mln na wzmocnienie 
skarpy nad Bzurą, pieniądze 
na remont domu kultury w 
Boryszewie, czy wsparcie re-
montów ulic z rządowego 
programu dla dróg gmin-
nych i powiatowych. Wyli-
czać można naprawdę długo. 
Chciałbym dodać, że nie by-
łoby tych dotacji, gdyby nie 
strategiczna decyzja rządu 
zmieniająca dotychczasową 
praktykę wspierania głów-
nie wielkich aglomeracji. Dla 
Prawa i Sprawiedliwości to 
właśnie polska lokalna, małe 
i średnie miasta i powiaty są 
najważniejsze – to sól nasze-
go kraju. Nie byłoby też tych 
sukcesów w pozyskiwaniu 
dotacji, gdyby nie świetna 
współpraca pomiędzy samo-
rządem miejskim i powiato-
wym. Bardzo dziękuję za to 
zarówno radnym, staroście 
Jolancie Goncie jak i burmi-
strzowi Piotrowi Osieckie-
mu. Współpraca to dziś sło-
wo klucz do tego, co dzieje się 
w naszej małej ojczyźnie. 

Jakie ma Pan jeszcze po-
mysły dla miasta i powia-
tu?
Pomysłów jest cała masa – 
choćby ostatni - zbudowa-
nie ścieżki, a w zasadzie pa-
sażu rowerowego wzdłuż 
torów kolejki wąskotorowej. 
To moje marzenie od lat. Kie-
dyś z redaktorami „Expres-
su Sochaczewskiego” Janu-
szem i Jerzym Szostakami 
zbieraliśmy nawet podpisy w 
tej sprawie. Teraz otwiera się 
realna szansa na realizację 
tego pomysłu. Wydaje mi się, 
że namówiłem władze PKP 
do oddania miastu działek, 
a z ministrem rozwoju roz-
mawiam na temat znalezie-
nia źródła fi nansowania tej 
wielkiej inwestycji. To tylko 
jeden z naprawdę wielu pro-
jektów, w które się angażuję. 
Nieustannie np. monitoru-
ję stan kolejowych połączeń 
na trasie Warszawa-Socha-
czew. Udało się utrzymać kil-
ka szybkich połączeń ze sto-
licy do naszego miasta mimo 

ograniczeń wynikających z 
remontów torów na trasie 
Warszawa-Poznań. Staram 
się angażować w wiele spraw. 
Tam gdzie mogę, pomagam. 

Czy Sochaczew skorzy-
sta na budowie Central-
nego Portu Komunikacyj-
nego?
Dla mnie to oczywiste. Prze-
cież teren portu będzie 
graniczył z powiatem so-
chaczewskim. To będzie ko-
munikacyjne serce nie tyl-
ko Polski ale całej Europy 
Środkowo-Wschodniej. Za-
biegam, byśmy mieli bezpo-
średnie połączenie kolejowe z 
lotniskiem. To może dać nam 
ogromny impuls do rozwoju. 
Skorzystamy z bliskości por-
tu, nie odczujemy za to ne-
gatywnych skutków sąsiedz-
twa. To idealny układ. 

Ostatnia Pańska inicjaty-
wa to deklaracja rady po-
wiatu o chęci przyjęcia na 
naszym terenie pomnika 
św. Jana Pawła II, który 
stoi we francuskim Ploer-
mel i wkrótce może stra-
cić krzyż. 
Bardzo dziękuję całej ra-
dzie powiatu za wsparcie tej 
inicjatywy, cieszę się z de-
klaracji przewodniczącego 
rady miasta Sylwestra Kacz-
marka, że miasto też przyj-
mie podobne stanowisko. 
To niesłychane, że francu-
skie władze chcą okaleczyć 
pomnik naszego ojca świę-
tego w imię politycznej po-
prawności. Francja idzie bar-
dzo złą drogą. Zaprzeczenie 
wartościom chrześcijańskim 
otwiera drzwi dla radykal-
nego islamu, którego ter-
roru Francuzi doświadcza-
ją już na co dzień. Musimy 
wszyscy razem bronić krzy-
ża, bronić naszej tożsamo-
ści. Naszej, czyli Europejczy-
ków, Polaków. Św. Jan Paweł 
II mówił do nas „brońcie 
Krzyża”, „nie wstydźcie się 
Go”. To nasz obowiązek jako 
katolików. Jednogłośne sta-
nowisko rady powiatu to 
mocny dowód, że nasz pa-
pież, nawet wyrzucany z in-
nego kraju, zawsze znajdzie 
schronienie w ojczyźnie.

ap  omina o Sochaczewie 

Pomysłów dla mia-
sta i powiatu mam 
jeszcze wiele. Choć-
by ostatni - zbudowa-
nie ścieżki rowerowej 
wzdłuż torów kolejki 
wąskotorowej. To moje 
marzenie od lat (...). Te-
raz otwiera się realna 
szansa na realizację 
tego projektu. Wydaje 
mi się, że namówiłem 
władze PKP do odda-
nia miastu działek pod 
jej powstanie, a z mini-
strem rozwoju rozma-
wiam na temat znalezie-
nie fi nansowania dla tej 
wielkiej inwestycji. 

Imponująco   wygląda pierw-
szy, jeszcze bardzo wstępy 
projekt obchodów 100-lecia 
odzyskania niepodległości 
na ziemi sochaczewskiej. 
Podczas drugiego posie-
dzenia komitet honorowy 
obchodów (na zdjęciu powy-
żej) zapoznał się z propo-
zycjami, jakie przygotował 
komitet organizacyjny. 

Pakiet propozycji przygo-
towanych przez samorządy, 
jednostki kultury, szkoły, 
stowarzyszenia i wiele in-
nych podmiotów zaprezen-
towała naczelnik Wydziału 
Kultury, Turystyki i Pro-
mocji Miasta Joanna Nie-
wiadomska-Kocik. Komi-
tet Honorowy Obchodów 
100-lecia Odzyskania Nie-
podległości na Ziemi So-
chaczewskiej liczy 22 oso-
by, przewodzi mu minister 
Maciej Małecki, a w skład 
wchodzą piastujący waż-
ne funkcje państwowe, sa-
morządowe i społeczne w 
naszym mieście i powiecie 
oraz honorowi obywatele 
miasta. Komitet honorowy 
sprawuje nadzór nad przy-
gotowaniami, natomiast za 
konkretne działania odpo-
wiada komitet organiza-
cyjny, w którym zasiada-
ją przedstawiciele miasta, 
służb mundurowych, jed-
nostek podległych ratuszo-
wi oraz organizacji poza-
rządowych. 

Na spotkaniu zaprezen-
towano propozycję logo ob-
chodów „100-lecie Odzy-
skania Niepodległości na 
Ziemi Sochaczewskiej 2018 r”.
Logo opiera się na wizerun-
ku pierwszego godła od-
rodzonej Rzeczypospolitej 
zatwierdzone przez sejm w 

1919 roku. Jak zwykle w ta-
kich przypadkach byli zwo-
lennicy, ale też  i osoby, 
które wnosiły uwagi do wy-
glądu symbolu. Zaprezen-
towano także wizualizację 
plakatów oraz wszelkich ko-
munikatów. Chodzi o to, by 
wszystkie imprezy, a będzie 
ich mnóstwo, miały spójną 
wizualizację. 

Spis proponowanych 
wydarzeń liczy siedem 
stron maszynopisu! Wśród 
nich pojawiają się takie pro-
pozycje jak premiera Hejna-
łu Sochaczewa, obelisk-po-
mnik-popiersie marszałka 
Józefa Piłsudskiego, Rajd 
Szlakami Wielkiej Wojny 
połączony z konferencją na-
ukową, spektakle muzycz-
ne, teatralne, multimedial-
ne, projekty edukacyjne, 
sportowe, rekonstrukcja 
przyjazdu Ignacego Pade-
rewskiego do Sochaczewa, 
zawody sportowe, pikniki 
rodzinne, wykłady, wieczo-
ry muzyczne, literackie, czy 
seanse kina letniego. Prze-
widziane są publikacje i wy-
stawy. Pierwsze wydarzenia 
zaplanowano już na styczeń 
2018. Kulminacja to oczy-
wiście 11 listopada 2018. 

Na kolejnym posiedze-
niu komitetu honorowego 
ma zapaść decyzja zatwier-
dzająca plan działań, logo i 
wszystkie inne materiały.

Robert Małolepszy

Będziemy gotowi na 
100-lecie niepodległości
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Od początku funkcjonowa-
nia wdrożonego w 2011 roku 
programu „Drogi zamiast 
błota”, miasto poprawiło na-
wierzchnię 250 ulic o łącznej 
długości niemal 63 km. 

- Gdy planowaliśmy bu-
dżet na 2017 rok zakłada-
liśmy, że wyasfaltujemy 
20 dróg, ale udało się zro-
bić znacznie więcej. Już te-
raz jest ich 28. Co istotne, w 
dziewięciu z nich wybudo-
waliśmy także kanalizację 
deszczową. Przy sprzyjają-
cej pogodzie lista „asfaltów” 
może wydłużyć się jeszcze 
o trzy kolejne. Poza tym w 
ramach „Dróg...” kosztem 
31 tysięcy utwardziliśmy 
tłuczniem dwie ulice w Tro-
janowie - Zygmunta Stare-
go i Bolesława Śmiałego, a 
poza programem dokłada-
my 1,4 mln zł do gruntow-
nego remontu powiatowej 
ulicy Trojanowskiej - wyli-
cza burmistrz Piotr Osiecki.

Łącznie na wszystkie te 
projekty samorząd miasta 
wyda prawie 6 mln złotych. 

- Mam nadzieję, że przy-
szły rok też będzie czasem du-
żych remontów, obejmujących 
główne drogi. We wrześniu, 
wspólnie z panią starostą Jo-
lantą Gontą, zgłosiliśmy do 
prowadzonego przez wojewo-
dę „Programu rozwoju gmin-
nej i powiatowej infrastruktu-
ry drogowej na lata 2016-2019” 
gruntowną przebudowę kilo-
metra ul. Licealnej i 15 Sierp-
nia (drogi  miejskie), 900 me-
trów Towarowej, Sienkiewicza 
i Księcia Janusza, a także po-
nad 1100 metrów Trojanow-
skiej (ulice powiatowe). Cze-
kamy na rozstrzygnięcie 
konkursów,  liczymy na 7,5 
mln zł rządowego wsparcia - 
mówi burmistrz.

Prace jeszcze trwają
Jednym z największych te-
gorocznych projektów dro-
gowych miasta jest budowa 
deszczówki i ułożenie as-
faltu na ulicy Granicznej. 

W marcu burmistrz zwró-
cił się do radnych o pienią-
dze na projekt, w maju kom-
plet materiałów był gotowy, 
można było wystąpić o po-
zwolenie na budowę i ogła-
szać przetarg na wykonaw-
stwo. Pieniądze na wylanie 
665 metrów asfaltu na od-
cinku Jagiellońska - Mły-
narska i ułożenie kanali-
zacji burzowej pochodziły 
z ubiegłorocznej nadwyżki 

Prawie 6 mln na drogi
Kończy się siódmy sezon prowadzonego przez Urząd Miejski programu „Drogi zamiast błota”. W tym roku, kosztem 3,6 mln zł, 
utwardzono kolejne osiem kilometrów sochaczewskich ulic, zdecydowaną większość asfaltem. Ponadto za 434 tys. zł wymieniono 
stare płyty lub ułożono nowe chodniki na długości niemal półtora kilometra, a do końca roku w kilku punktach miasta 
zainstalowane będzie nowe oświetlenie. Na ten cel ratusz wyda 323 tys. zł. Jeśli do tego doliczymy 1,4 mln wkładu do remontu 
powiatowej ul. Trojanowskiej, miejskie wydatki na drogi sięgną prawie sześciu milionów złotych.

Drogi w asfalcie 2017

Ulica Długość Koszt
Daleka 357 m 84.300 zł
Mireckiego 355 m 102.300 zł
Jaworowa 148 m 52.000 zł
Radiowa 515 m 123.600 zł
Wypalenisko 662 m 130.500 zł
Olchowa 100 m 43.400 zł
Lipowa 105 m 45.400 zł
Akacjowa 103 m 45.000 zł
Sosnowa 103 m 40.100 zł
Jagiellońska 550 m 133.200 zł
Kilińskiego 345 m 107.000 zł
Słowiańska 335 m 121.300 zł
Sierpniowa 73 m 34.900 zł
Powstańców Warszawy 390 m 93.900 zł
Piaszczysta 754 m 155.600 zł
Połaniecka 90 m 15.600 zł
Topolowa 340 m 92.000 zł
Zaciszna 170 m 39.900 zł
Rybna + kanalizacja deszczowa 325 m 81.000 zł
Mała i Gagarina + kanalizacja deszczowa 324 m 487.000 zł
Kawalerzystów, Maczka, Andersa i Roweckiego 
+ kanalizacja deszczowa 

795 m 740.000 zł

Tęczowa i Malinowa + kanalizacja deszczowa 420 m 360.000 zł
Graniczna + kanalizacja deszczowa 665 m 460.000 zł
Łącznie: 8,024 km 3.588.000 zł

Nowe chodniki 2017
Ulica Długość Koszt

Żeromskiego 37 60 m 14.800 zł
Płocka (prawa strona) 190 m 64.700 zł
Płocka (lewa strona) 200 m 73.100 zł
Dywizjonu 303 70 m 23.700 zł
1 Maja (przy blokach) 315 m 61.400 zł
1 Maja 145 m 89.000 zł
Ogrodowa 170 m 57.300 zł
Parkowa 170 m 42.000 zł
Zawadzkiego 50 m 8.500 zł
Łącznie: 1,370 km 434.500 zł

budżetowej. Jak informuje 
wiceburmistrz Dariusz Do-
browolski, prace w terenie 
nieco się przeciągnęły, po-
nieważ rozszerzono ich za-
kres. 

- Zleciliśmy wykonanie 
dodatkowych ośmiu studzie-
nek zbierających wodę. Wy-
konawca kończy już ukła-
danie kanalizacji i wkrótce 
zabierze się za utwardzanie 
jezdni - mówi wiceburmistrz.

W planach jest jesz-
cze ułożenie asfaltu w ulicy 
Promiennej, a jeśli pogoda 
pozwoli także w Żeglarskiej. 

Chodniki
Wybudowano ich lub wy-
mieniono niemal 1400 me-
trów, a największe dwa pro-
jekty przeprowadzono w 

rejonie skrzyżowania ulic 
Płockiej, Łowickiej, Gaw-
łowskiej i Rolniczej oraz 
przy ul. 1 Maja. Od kilku 
miesięcy piesi mają chod-
nik łączący Płocką z Gaw-
łowską, a po drugiej stronie 
skrzyżowania bezpiecznie 
mogą dotrzeć od mostu aż 
do ulicy Rolniczej i leżącej 
naprzeciwko niej Lubiejew-
skiej. Z kolei przy 1 Maja 
zerwano asfaltowe chod-
niki, zastąpiono je kostką, 
powstały nowe zatoki po-
stojowe na odcinku Bank 
Spółdzielczy - Sąd Rejono-
wy. Na dotychczas przepro-
wadzone prace ratusz wydał 
434,5 tys. zł. To jeszcze nie 
wszystko, bo w tym roku, 
być może, wymieniony zo-
stanie także chodnik w ul. 

Rozlazłowskiej oraz frag-
ment na Wojska Polskiego. 

I nowe oświetlenie
Ponad 323 tys. zł ratusz 
przeznaczył na budowę no-
wych odcinków oświetle-
nia w kilku punktach mia-
sta. Do końca roku lampy 
staną na Leśmiana, Langie-
wicza, Kochanowskiego, Je-
dwabniczej i Wyspiańskie-
go (173.400), Zamoyskiego 
(42.700) oraz w zarządzanej 
przez Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich ul. 
Chodakowskiej (107.000). 
Miasto projektuje już nowe 
odcinki do wykonania w 
2018 roku, w ulicach Cho-
pina, Wspólnej, Żniwnej, 
Krzywoustego, Topolowej, 
Siewnej i Karwowskiej.

Piaszczystą utwardzono w lipcu Nowy chodnik przy ul. Płockiej teraz dochodzi aż do Gawłowskiej
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Z ośmiu zeszłorocznych spo-
tkań wykrystalizowało się 
około 60 spraw i próśb miesz-
kańców do rozpatrzenia. Jak 
się okazuje, każda z nich zo-
stała dokładnie zbadana. 

- Do każdego zagadnie-
nia podchodzimy poważ-
nie. W końcu nikt nie po-
święcałby popołudnia, żeby 
przyjść i podzielić się swo-
im problemem z władza-
mi miasta, gdyby nie był dla 
niego palący - mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

- Zdarzają się proble-
my, które można rozwiązać 
sprawnie i niedużym nakła-
dem fi nansowym. Na przy-
kład mieszkańcy ulicy Ru-
miankowej zgłosili, że stoi 
tam za mało koszy na śmie-
ci. Już następnego dnia 
sprawdziliśmy, czy rzeczy-
wiście tych koszy braku-
je, a kolejnego wysłaliśmy 
pracowników, którzy dosta-
wili dodatkowe. Inne wy-
magają czasu i nakładu, ale 
też staramy się je rozwiązy-
wać - dodaje Dariusz Do-
browolski, zastępca burmi-
strza odpowiadający m.in. 
za sprawy komunalne. To w 
zakresie obowiązków pod-
ległych mu wydziałów jest 
najwięcej spraw zgłasza-
nych przez mieszkańców. 

Ponad 8 km asfaltu 
Zeszłoroczna seria spotkań, 
jak wszystkie poprzednie, 
zdominowana była tema-
tem ulic. Mieszkańcy tych, 
które nie zostały jeszcze ob-
jęte programem „Drogi za-
miast błota”, widząc ogrom-
ne jego postępy, oczywiście 
chcieliby, żeby i na ich dro-
gach pojawiła się nawierzch-
nia bitumiczna. W wyniku 
podjętych m.in. na spotka-
niach z Piotrem Osieckim i 
jego zastępcami ustaleń, w 
trakcie minionego roku w 
Sochaczewie przybyło po-
nad 8 km asfaltu, kosztem 
blisko 3.600.000 zł.

- Nie muszę już chyba udo-
wadniać, że zdaję sobie sprawę, 
jak ważna jest kwestia stanu 
dróg - mówi burmistrz Osiec-
ki. - Kiedy siedem lat temu so-
chaczewianie powierzyli mi 
kierowanie miastem, z ulica-
mi mieliśmy ogromy problem, 
ponad 60 proc. z nich nie było 
niczym utwardzonych. Przez 
pierwsze trzy lata realizacji 
programu „Drogi zamiast bło-
ta” głównie je tłuczniowaliśmy, 
by zapewnić wszystkim do-
jazd do domu. Żartem można 
powiedzieć, że, przed rozpo-
częciem programu, mieliśmy 
drogowe zapalenie płuc. Gdy 
przeszliśmy do asfaltowania, 
chorowaliśmy na zapalenie 
oskrzeli. Obecnie mamy jesz-
cze silne przeziębienie, ale już 
niedługo będziemy zdrowi. W 
takim tempie, w jakim postę-
puje asfaltowanie, za dwa, trzy 
lata całkowicie pozbędziemy 
się problemu - dodaje.

Malesin zyskał 
nowe połączenie
Wśród wielu tematów niedo-
tyczących stanu dróg, zgło-
szonych na spotkaniu z bur-
mistrzem i załatwionych, jest 
choćby sprawa nowej linii au-
tobusowej prowadzącej z Ma-
lesina. Mieszkańcy skarżyli 
się, że ich dzielnica ma zbyt 
słabą siatkę połączeń realizo-
wanych przez Zakład Komu-
nikacji Miejskiej.

- Przyjrzeliśmy się temato-
wi i okazało się, że rzeczywiście 
możemy poprawić skomuniko-
wanie dzielnicy - mówi dyrek-
tor ZKM Krzysztof Sieczkow-
ski. - Uruchomiliśmy linię nr 8, 
która kursuje między Energo-
montażem a szpitalem. Dodat-
kowo, z końcem października 
tego roku, wydłużyliśmy kur-
sowanie linii nr 7, która obec-
nie, przez szpital, łączy Energo-
montaż z osiedlem Korczaka.

Boje z PKP
Oczywiście bywają tematy 
bardzo trudne lub wręcz nie-
rozwiązywalne. Na zeszło-
rocznym spotkaniu w Bory-
szewie kolejny raz pojawił się 

temat ulic Zduńskiej i Toro-
wej, których stan pozostawia 
wiele do życzenia. 

- Zduńska i Torowa znaj-
dują się na terenach należą-
cych do PKP, w pasie bez-
pośrednio przylegającym 
do torów - relacjonuje Da-
riusz Dobrowolski. - Róż-
nymi sposobami próbowa-
liśmy przejąć te grunty. Od 
władz PKP dostaliśmy od-
mowę. Nie poddaliśmy się 
i zwróciliśmy się do spół-
ki PKP Nieruchomości. Jak 
się okazało, grunty należą 
do Polskich Linii Komuni-
kacyjnych. Tory przebiega-
jące przez miasto to jednak 
fragment ważnej linii Mo-
skwa-Warszawa-Berlin, co 
uniemożliwia przejęcie ich 
przez samorząd. Ale wciąż 
się nie poddajemy. Obecnie 
zwróciliśmy się z prośbą o 
udostępnienie tych ulic do 
gospodarowania. Jeśli to się 

uda, otworzy nam to możli-
wość utwardzenia obu ulic. 

Mamy różnicę zdań
Chodakowianie już niedługo 
doczekają się nowego oświetle-
nia w ul. Wspólnej, o którym 
była mowa rok temu podczas 
spotkania w SCK przy Chopi-
na 101. Dojdzie też do utwar-
dzenia tej ulicy. Obecnie trwa-
ją podziały geodezyjne terenu 
pod inwestycję. Z kolei, zgod-
nie z sugestią mieszkańców 
ul. Bukowej, zmieniony został 
harmonogram odbioru odpa-
dów zielonych - odbierane są 
one w późniejszym niż pier-
wotnie terminie - tj. 20-23 li-
stopada, a nie jak poprzednio 
4 listopada. 

W Chodakowie pojawił 
się też m.in. temat braku wiat 
przystankowych na ul. Wyszo-
grodzkiej. Jak się jednak oka-
zuje, właściciele działek sąsia-
dujących z tymi przystankami 

nie są entuzjastami powstania 
takich zadaszeń, argumentu-
jąc, że staną się miejscami spo-
tkań zwolenników picia pod 
chmurką. To tylko jeden z wielu 
przykładów na sytuacje, w któ-
rych sprawa nie jest fi nalizowa-
na ze względu na różnice zdań. 
Nie zawsze to, czego chcą jedni, 
jest mile widziane przez osoby 
mieszkające w najbliższym są-
siedztwie inwestycji.

- Są też sytuacje, w których 
musimy zrezygnować z reali-
zacji postulatów mieszkań-
ców ze względu na rachunek 
ekonomiczny. Wśród takich 
spraw jest choćby usunięcie 
podpór pod dawny rurociąg 
znajdujący się przy ul. Wodo-
ciągowej - relacjonuje Dariusz 
Dobrowolski. - Ze wstępnych 
ustaleń wynika, że przepro-
wadzenie takich prac byłoby 
bardzo kosztowne, a podpo-
ry na dziś są dobrze zabezpie-
czone i w żaden sposób niko-

mu nie zagrażają. Oczywiście 
rozumiemy, że wyglądają 
nieestetycznie, jednak kiedy 
mamy do wyboru przekazać 
pieniądze na ich usunięcie lub 
na poprawienie nawierzchni 
boiska Bzury Chodaków wraz 
z zamontowaniem nowego 
oświetlenia, albo remont par-
ku, to chyba oczywistym jest, 
które inwestycje są wykony-
wane jako pierwsze. 

Procedowana jest 
nawet najdrobniejsza 
sprawa
Żadne z zagadnień pojawia-
jących się na spotkaniach z 
burmistrzem nie zostało z 
automatu uznane za mniej 
ważne, albo nieistotne. Jeśli 
mieszkańcy prosili o usta-
wienie tabliczki z nazwą 
rzeki, taka tabliczka się po-
jawiła. Władze dopilnowały 
nawet tak drobnych spraw, 
jak poprawienie ustawienia 
podpory oznaczenia drogo-
wego przy rondzie prezy-
denta Lecha Kaczyńskiego. 

Wśród spraw, które jesz-
cze nie są załatwione, ale 
będą, są np. uwagi do projektu 
powiatowej ulicy Towarowej, 
dzięki którym, po planowa-
nym na przyszły rok remoncie 
przy Stacji Muzeum, powinno 
pojawić się wyniesienie przej-
ścia dla pieszych i dodatkowe 
oświetlenie. 

- Spotkania w dzielni-
cach to cenne źródło wie-
dzy o drobnych i większych 
problemach, z jakimi bory-
kają się mieszkańcy. Z natu-
ry rzeczy na takie debaty nie 
przychodzą osoby, które chcą 
chwalić ratusz, ale podzie-
lić się uwagami. Razem szu-
kamy rozwiązania. Wspólnie 
decydujemy, którą z dwóch 
czy trzech proponowanych 
inwestycji wykonać w pierw-
szej kolejności, bo ta jest pil-
niejsza i ważniejsza dla danej 
społeczności. W trakcie spo-
tkań pada wiele wartościo-
wych propozycji, dlatego go-
rąco zapraszam i czekam na 
kolejne cenne uwagi - mówi 
burmistrz Piotr Osiecki.

Nie ma mniej ważnych spraw
3 listopada rozpoczęła się seria ośmiu dorocznych spotkań mieszkańców Sochaczewa z Piotrem Osieckim. Nadarza się świetna okazja, 
żeby podzielić się z burmistrzem uwagami na temat funkcjonowania miasta i mieć realny wpływ na jego rozwój. Do wszelkich uwag 
padających na takich spotkaniach władze miasta podchodzą bardzo poważnie, a zgłaszane problemy często znajdują oczekiwany fi nał.
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W Domu Pomocy Społecz-
nej w Młodzieszynie sporą 
grupę mieszkańców stano-
wią osoby głęboko wierzą-
ce, które potrzebują ciszy 
i miejsca do kontemplacji, 
a miejscem takim dla nich  
jest kaplica. W październi-
ku pensjonariusze  posta-
nowili zaprosić do wspólnej 
modlitwy brata Czesława 
Adamiaka z Zakonu Ojców 
Franciszkanów z Niepoka-
lanowa. Po wspólnej mo-
dlitwie rozmowom nie było 
końca. Poruszane były te-
maty z życia codziennego, 
ludzkie słabości i radzenie 

sobie z nimi. Brat Czesław 
obdarował mieszkańców  
wieloma prezentami: ró-
żańcami, modlitewnikami i 
medalikami.

Mniej pieniędzy na staże, 
więcej na roboty publiczne 
i szkolenia – takie usta-
lenia podjęła Powiatowa 
Rada Rynku Pracy w Socha-
czewie na przedostatnim w 
tym roku spotkaniu.

Z kolei dyrektor PUP 
Krzysztof Wasilewski infor-
mował o dobrej sytuacji na 
rynku pracy.

Zaproponowano zmniej-
szenie funduszy na staże, a 
przeznaczenie ich na szkole-
nia, roboty publiczne i pra-
ce społecznie użyteczne. Jak 
wyjaśniał dyrektor PUP, 
obecnie nie ma wśród bezro-
botnych chętnych na podję-
cie staży, stąd propozycja, aby 
przesunąć 175 tysięcy złotych 
na te formy, na które jest za-
potrzebowanie, szczególnie, 
jeśli chodzi o roboty i prace 
społeczne, na które napływa-
ją zgłoszenia od samorządów 
gminnych. Co do szkoleń, 
Powiatowy Urząd Pracy w 
Sochaczewie przeprowadzi je 
jeszcze w tym roku.

Krzysztof Wasilewski 
poinformował też o rządo-
wych planach zmniejsze-
nia na przyszły rok środków 
na realizację aktywnych 
form podnoszących kwali-
fi kacje zawodowe osób bez 
pracy. Ma to związek m.in. 
ze spadkiem liczby bezro-
botnych. Nasz urząd pra-
cy, podobnie jak inne tego 
typu placówki w kraju, musi 
zwrócić niewykorzystane 
środki w związku z niemoż-
nością realizacji działań. Jak 
wyjaśniono na spotkaniu, 

są to pieniądze dodatko-
wo pozyskane, a więc urząd 
pracy na tym nie straci.

Nadal mamy dobrą sy-
tuację na rynku pracy. Na 
koniec września liczba bez-
robotnych zarejestrowa-
nych w PUP wynosiła 2450 
osób i w porównaniu do 
sierpnia zmniejszyła się o 
50 osób. W omawianym 
czasie urząd posiadał bli-
sko 530 ofert pracy. – Pro-
pozycji zatrudnienia mamy 
coraz więcej, z miesiąca na 
miesiąc ich przybywa i są 
one różnorodne – informo-
wał Krzysztof Wasilewski. 
Stopa bezrobocia w naszym 
powiecie na koniec wrze-
śnia wynosiła ok. 7 proc. 

Prowadzący posiedze-
nie wicestarosta Tadeusz 
Głuchowski rozwiał wąt-
pliwości, o których mówi 
się od jakiegoś czasu, a do-
tyczących centralizacji po-
wiatowych urzędów pracy i 
zmiana zasad ich funkcjo-
nowania. – Podczas ostat-
niego Konwentu Starostów, 
w którym uczestniczyłem, 
ta sprawa była omawiana i 
padło zapewnienie, że jed-
nostki te  będą funkcjono-
wały na dotychczasowych 
zasadach – mówił wicesta-
rosta.

Zmiany się szykują, ale 
związane z ofertą aktywi-
zacji bezrobotnych, a tak-
że zmniejszeniem funduszu 
płac, co może grozić reduk-
cją zatrudnienia w PUP-
-ach, ale czy i na ile będą 
one realne – czas pokaże. 
(opr. sos)

Ośmioro nauczycieli złożyło ślu-
bowanie i ofi cjalnie dołączyło 
do grona pedagogów mianowa-
nych. W Starostwie Powiatowym 
w Sochaczewie odbyło się wrę-
czenie aktów nadania stopnia 
awansu zawodowego nauczycie-
la mianowanego pracownikom 
szkół i placówek oświatowych, 
dla których organem prowadzą-
cym jest sochaczewski powiat.

Do tegorocznego egzaminu na 
stopień nauczyciela mianowane-
go pedagodzy przystąpili przed 
komisją egzaminacyjną w sierp-
niu br. Zdali go wszyscy, uprzed-

nio spełniając wymagania kwa-
lifi kacyjne. Teraz przyszedł czas 
na uroczyste wręczenie aktów 
nadania. Odebrali je z rąk Jo-
lanty Gonta, starosty socha-
czewskiego, w obecności Urszuli 
Opasiak, dyrektor Powiatowego 
Zespołu Edukacji w Sochacze-
wie oraz dyrektorów szkół i pla-
cówek, w których nauczyciele są 
zatrudnieni. Ważnym punktem 
spotkania było złożenie ślubo-
wania przez nauczycieli. 

Wśród mianowanych są: 
Ewa Głuszek, Kornelia Górska 
i Justyna Kwiatkowska-Kornat-
ko (Zespół Szkół Ogólnokształ-

cących), Iwona Stachlewska i 
Grażyna Korkosz (Zespół Szkół 
Centrum Kształcenia Praktycz-
nego), Justyna Pawłowska (Ze-
spół Szkół w Teresinie), Moni-

ka Sobala i Adela Więckowska 
(Zespół Szkół w Erminowie), a 
także ks. Roman Sękalski (Ze-
spół Szkół im. J. Iwaszkiewicza).

Akt nadania stopnia awan-
su podwyższa status zawodowy 
nauczyciela i otwiera mu drogę 
do uzyskania kolejnego stopnia 
- nauczyciela dyplomowanego.

Warto też wspomnieć, iż 
podczas spotkania, starosta Jo-
lanta Gonta wręczyła z okazji 
Dnia Edukacji Narodowej na-
grody dyrektorom powiatowych 
szkół i placówek oświatowych. 

Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie

Tak jak przed rokiem, zde-
cydowanie najwięcej sty-
pendiów trafi ło do uczniów 
Gimnazjum i Liceum Ogól-
nokształcącego w ZSO So-
chaczew. Młodzież z pla-
cówki kierowanej przez 
dyrektora Dariusza Mił-
kowskiego stanowiła ponad 
połowę nagrodzonych. 

Ponadto wyróżnienia 
powędrowały do uczniów z 
Zespołu Szkół im. J. Iwasz-
kiewicza, Zespołu Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego, Zespołu Szkół 
Rolnicze Centrum Kształ-
cenia Ustawicznego, Zespo-
łu Szkół w Teresinie, Zespo-
łu Szkół w Erminowie oraz 
Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Zału-
skowie. 

Stypendia starosty przy-
znawane są najzdolniejszej 
młodzieży za wybitne i bar-
dzo dobre wyniki w nauce, 
a także za znaczące sukcesy 
w sporcie. Kwota wypłaca-
nej przez dziesięć miesięcy 
nagrody to 170 zł dla każde-
go ucznia. 

Podczas uroczystości, 
którą poprowadziła, dyrek-
tor Powiatowego Zespołu 
Edukacji Urszula Opasiak, 

stypendystom i pedagogom 
gratulowała w imieniu Za-
rządu Powiatu starosta Jo-
lanta Gonta. - Szczegól-
nie gratuluję tym, którzy 
nie tylko świetnie się uczą, 
ale też mają wybitne osią-
gnięcia w sporcie. Uzyska-
nie tak wysokich wyników 
na obu płaszczyznach wy-
maga ogromnej pracy. Trze-
ba też pamiętać, że zapewne 
nie byłoby tych osiągnięć, 
gdyby nie wasi nauczyciele 
i rodzice. To oni są z wami 
każdego dnia, służą pomo-
cą i im również należą się 
podziękowania. Dla Za-
rządu Powiatu stypendia 
oznaczają, że mamy zdol-

ną, wyedukowaną i praco-
witą młodzież - zwracała 
się do stypendystów staro-
sta, wyrażając wielką ra-
dość z dużej liczby wyróż-
nionych. Powiatowe władze 
na uczniach oszczędzać nie 
zamierzają i każdego roku 
przyznają stypendia najlep-
szym spośród nich. 

Prym wśród nagrodzo-
nych za wybitne wyniki w 
nauce wiedli uczniowie so-
chaczewskiego ZSO. Aż 28 
stypendystów ma Liceum 
Ogólnokształcące im. Fry-
deryka Chopina a gimna-
zjum powiatowe trzynastu. 
17 stypendiów trafi ło do 
uczniów ZS im. Jarosława 

Iwaszkiewicza - 12 w tech-
nikum, cztery w liceum 
ogólnokształcącym i jedno 
w zasadniczej szkole zawo-
dowej.

Jeśli chodzi o ZS CKP, 
za wybitne wyniki w nauce 
wręczono tu siedem stypen-
diów - cztery w technikum, 
jedno w liceum i dwa w za-
sadniczej szkole zawodo-
wej. Po jednym stypendium 
za wybitne wyniki w nauce 
otrzymali uczniowie tech-
nikum w ZS RCKU oraz w 
ZS Teresin. 

Wśród nagrodzonych 
za bardzo dobre wyniki w 
nauce znalazły się też dwie 
uczennice ZS RCKU, uczeń 
szkoły podstawowej w ZS 
w Erminowie i uczennica z 
Gimnazjum w MOW w Za-
łuskowie. 

Komisja stypendialna 
przyznała także 10 stypen-
diów za wybitne osiągnięcia 
w sporcie i w nauce w roku 
szkolnym 2016/2017. Otrzy-
mali je uczniowie: ZSO (4), 
ZS CKP (3) i ZS RCKU (3).

Gratulujemy wszystkim 
nagrodzonym oraz ich na-
uczycielom. 

Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie 

Akty mianowania wręczoneWizyta brata Czesława

Ponad 500 ofert pracy Starosta nagradza 
uczniów stypendiami 
80 uczniów ze szkół powiatowych otrzymało stypendia fi nansowe za wybitne 
i bardzo dobre wyniki w nauce oraz za osiągnięcia sportowe i w nauce w roku 
szkolnym 2016/2017. Wyróżnienia wręczyła Jolanta Gonta, starosta sochaczewski. 

Starosta Jolanta Gonta: mamy zdolną, wyedukowaną i pracowitą młodzież
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ZA BARIERĄ PRAWA

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Jak zapewniają przedstawicie-
le Komendy Powiatowej Policji 
w Sochaczewie, funkcjonariu-
sze ruchu drogowego dokładali 
wszelkich starań, by ograniczyć 
negatywne zachowania na dro-
gach. Sprawdzali m.in.: prze-
strzeganie ograniczeń prędko-
ści na drogach dojazdowych do 
miasta, stosowanie pasów bez-
pieczeństwa i urządzeń do prze-
wożenia dzieci, stan trzeźwości 
kierujących oraz stan technicz-
ny pojazdów, właściwe używa-
nie świateł zewnętrznych po-
jazdów, czy stosowanie przez 
pieszych poruszających się po 
drodze po zmierzchu poza ob-
szarem zabudowanym elemen-
tów odblaskowych. Mimo to, w 
ciągu kilku dni, policja odno-
towała dwa wypadki drogowe, 
w których ranne zostały dwie 
osoby oraz 20 kolizji.

W Brzozowcu 44-lat-
ka, kierująca pojazdem marki 
Volkswagen Bora, doprowa-
dziła do zderzenia z Volkswa-
genem Passatem. W wyniku 
wypadku 18-letnia pasażerka 
volkswagena została przewie-
ziona do szpitala. Także pod-

czas trwania akcji „Znicz” w 
Kozłowie Biskupim, kieru-
jący pojazdem marki Toyo-
ta Yaris nie ustąpił pierwszeń-
stwa przejazdu i doprowadził 

do zderzenia z pojazdem mar-
ki Scania.

- Przełom październi-
ka i listopada to czas, gdy lu-
dzie odwiedzają groby swoich 

bliskich - mówi ofi cer praso-
wy KPP w Sochaczewie, sierż. 
sztab. Agnieszka Dzik. - Dla 
nas jest to jednak okres wzmo-
żonych działań, mających na 
celu wyeliminowanie zagro-
żenia. W zapewnienie Pań-
stwu bezpieczeństwa zosta-
li zaangażowani policjanci 
wszystkich wydziałów socha-
czewskiej komendy, posterun-
ków, a pomagali nam również 
uczniowie klasy munduro-
wej Zespołu Szkół im. Jarosła-
wa Iwaszkiewicza. O tym, jak 
wzmożony jest ruch drogowy 
w okresie świąt świadczy fakt, 
że mimo takich nakładów nie 
udało się uniknąć wypadków i 
stłuczek - dodaje.

Uczniowie z tzw. „mun-
durówki” z Zespołu Szkół im. 
Jarosława Iwaszkiewicza po-
magali policjantom w zapew-
nieniu bezpieczeństwa w re-
jonie cmentarzy. Niestety 
przełom października i listo-
pada oraz związane z nim pa-
nujące na nekropoliach zamie-
szanie, bywa dla złodziei okazją 
do szybkiego wzbogacenia się. 
Uczniowie Iwaszkiewicza wy-
patrywali w tłumie podejrza-
nych zachowań i zgłaszali je 
funkcjonariuszom.

Podawał się za syndy-
ka masy upadłościowej i 
oszukał fi rmę z powiatu 
sochaczewskiego. Mężczy-
zna usłyszał już zarzut, a 
na poczet przyszłych kar 
i roszczeń zabezpieczono 
należącą do niego nieru-
chomość wartą kilkadzie-
siąt tysięcy złotych.

Sochaczewscy policjanci zwal-
czający przestępczość gospo-
darczą i korupcję ustalili, że 
w ubiegłym roku przedstawi-
ciel jednej z fi rm z powiatu so-
chaczewskiego kupił specjali-

styczną tokarkę. Urządzenie 
zostało kupione poprzez por-
tal internetowy od mężczyzny 
podającego się za syndyka fi r-
my w upadłości likwidacyjnej. 

Prawie 25 tys. zł zostało prze-
lane na podane przez oszusta 
konto bankowe, a sprzęt nigdy 
nie został do fi rmy przysłany.

Jak ustalono, osoba poda-
jąca się za syndyka masy upa-
dłościowej, próbowała sprze-
dać za pośrednictwem portalu 
aukcyjnego również inne ma-
szyny do obróbki metalu. 
Sprawca podszywał się pod 
prawdziwego, działającego na 
tym terenie syndyka i wyko-
rzystując naiwność oraz oka-
zyjne ceny wystawianych do 
sprzedaży maszyn, liczył na 
szybki zysk.

Działania sochaczewskich 
policjantów doprowadziły do 
ujęcia 45-letniego oszusta, po-
mimo iż przestępstwo zostało 
popełnione przy użyciu konta 
bankowego założonego na inną 
osobę. Podejrzanemu mężczyź-
nie, w ramach pomocy prawnej, 
zarzut oszustwa przedstawi-
li funkcjonariusze z Komendy 
Powiatowej Policji we Wrześni. 
Na poczet przyszłych kar i rosz-
czeń policjanci zabezpieczyli, 
wartą kilkadziesiąt tysięcy zło-
tych nieruchomość, należącą do 
podejrzanego. Teraz grozi mu 
do 8 lat pozbawienia wolności.

Sochaczewscy policjanci 
zatrzymali 26-latka, który 
za pośrednictwem portali 
internetowych wystawiał 
do sprzedaży sprzęt elek-
troniczny, którego w rze-
czywistości nie posiadał. 
Zanim mężczyzna został 
zatrz y m a ny,    pok rz y w-
dzonych zostało ponad 30 
osób. Oszustowi grozi do 8 
lat pozbawienia wolności.

 
Funkcjonariusze uzyska-
li informację, że osoba po-
chodząca   prawdopodob-
nie z Sochaczewa wystawia 
na różnych portalach inter-
netowych duże ilości gło-
śników na bluetooth oraz 
telefonów komórkowych. 
Osoby, które płaciły za 
sprzęt od 180 do 1500 zło-
tych, nie otrzymywały za-
mówionego i opłaconego 
towaru.

Policjanci zajęli się spra-
wą. Podjęte czynności po-
zwoliły na ustalenie, że in-
ternetowym oszustem jest 
26-latek z Sochaczewa. Oka-
zało się, że mężczyzna za-
kładał konta na portalach na 
dane innych osób, jak rów-
nież wykorzystywał do prze-
stępczego procederu konta 
bankowe, które nie należały 
do niego. Kryminalni ustali-
li, że mężczyzna oszukał po-
nad 30 osób z całej Polski. W 
piątek 27 października został 
zatrzymany na terenie So-
chaczewa. Po doprowadzeniu 
do komendy  przedstawiono 
mu zarzuty oszustwa. Za po-
pełnione przestępstwa grozi 
mu do 8 lat pozbawienia wol-
ności.

Sprawa jest rozwojowa, 
kryminalni podejrzewają, że 
pokrzywdzonych osób w ca-
łej Polsce może być więcej.

Pijana matka opiekowała 
się swoim 17-miesięcznym 
synkiem. Badanie wyka-
zało w jej organizmie 1,5 
promila alkoholu. Teraz 
24-latka odpowie przed są-
dem.

W sobotę 28 październi-
ka policjanci otrzymali in-
formację, że młoda matka, 
mieszkanka osiedla Kor-
czaka, opiekująca się dziec-
kiem, jest w stanie wskazu-
jącym na spożycie alkoholu.

Skierowani na miejsce 
funkcjonariusze zastali w 
mieszkaniu 24-letnią so-
chaczewiankę opiekują-
cą się 1,5 rocznym chłop-
cem.

Kobieta została podda-
na badaniu na zawartość al-
koholu w organizmie, które 
wykazało ponad 1,5 promi-
la. Ponieważ dziecko nie 
mogło zostać pod opieką 
matki, ani innego trzeźwego 
członka rodziny, po badaniu 
lekarskim trafi ło do szpitala.

Sochaczewscy policjanci za-
trzymali 42-letnią kobietę, 
która handlowała papierosa-
mi bez znaków polskiej akcyzy 
skarbowej. Funkcjonariusze 
zabezpieczyli ponad 13 tys. 
sztuk papierosów różnych ma-
rek oraz gotówkę pochodzącą 
z przestępczego procederu.

Sochaczewscy policjanci usta-
lili, że na jednym z osiedli ktoś 
handluje papierosami z prze-
mytu. W trakcie dalszego ba-
dania sprawy okazało się, że 
za sprzedażą nielegalnych pa-
pierosów stoi 42-letnia kobie-
ta. Sochaczewianka była zasko-
czona „wizytą” kryminalnych. 
Początkowo chciała ich prze-
konać, że nie ma nic wspólne-

go z przestępczym procede-
rem, ale policjanci nie dali jej 
wiary. Podczas przeszukania 
mieszkania znaleźli ponad 13 
tys. sztuk papierosów bez pol-
skiej akcyzy skarbowej i blisko 
30 tys. złotych.

Kobieta została zatrzyma-
na, przyznała się, że pieniądze 
pochodzą ze sprzedaży papie-
rosów. Straty skarbu państwa 
z tytułu niezapłaconej akcyzy 
i podatku VAT oszacowano na 
około 15 tys. zł.

Mieszkanka Sochaczewa 
usłyszała już zarzut z kodeksu 
karnego skarbowego. Na po-
czet przyszłych kar i roszczeń 
zabezpieczono znalezione u niej 
pieniądze. Kobiecie grozi wyso-
ka grzywna i do 3 lat więzienia.

Listopadowe święta 
pod czujnym okiem policji
Akcja „Znicz 2017” trwała pięć dni, od 27 października do 2 listopada. W zapewnienie 
bezpieczeństwa osobom odwiedzającym w tym czasie groby zostali zaangażowani 
policjanci wszystkich wydziałów sochaczewskiej komendy.

Policjantów wsparli uczniowie klasy mundurowej z ZS im. J. Iwaszkiewicza

Podawał się za syndyka

E-oszust z Sochaczewa

Handlowała nielegalnymi 
papierosami

Matka na dużym rauszu
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BUDŻET OBYWATELSKI
SOCHACZEWSKI BUDŻET OBYWATELSKI 2018

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Przypomnijmy, że budżet 
partycypacyjny jest wy-
dzieloną pulą pieniędzy z 
budżetu samorządu, o wy-
datkowaniu których decy-
dują mieszkańcy. Do rozdy-
sponowania w piątej edycji 
SBO było 1.150.000 zł, przy 
czym obowiązywał podział 
na tak zwane projekty duże 
(od 100.000 zł do 830.000 
zł) i małe (do 100.000 zł). Po 
podliczeniu głosów wiemy 
już, że wygrało sześć pro-
jektów – dwa duże i czte-
ry małe. Przedsięwzięcia te 
zostaną wpisane do budże-
tu miasta i zrealizowane w 
przyszłym roku.

Podczas trzytygodnio-
wego głosowania odnoto-
wano w sumie 5846 waż-
nych głosów (każdy z 
mieszkańców mógł za-
znaczyć na kwestionariu-
szu maksymalnie dwa z 17 
projektów). Swoich fawory-
tów wskazywaliśmy dwu-
torowo – za pośrednic-
twem papierowych ankiet, 
wrzucanych do urn na te-
renie miasta lub w głoso-
waniu przez internet. Głos 
„na papierze” oddało 3699 

osób. Po weryfi kacji unie-
ważniono 459 kart. Powo-
dem tego było zaznaczenie 
więcej niż dwóch propozy-
cji, pojawiały się także puste 
karty, zdarzały się niepełne 
lub nieczytelne dane osobo-
we, było kilkadziesiąt przy-
padków wielokrotnego gło-
sowania przez jedną osobę. 
Ostatecznie za ważne uzna-
no 3240 kart, na których 
oddano 4819 głosów. Nato-
miast na platformie interne-
towej budzet.sochaczew.pl 
oddano 1070 głosów, w tym 
14 głosów poprzez E-PUAP.

Remont ulic Ogrodowej
i Grunwaldzkiej 
(300.000 zł)
Najwięcej głosów zebrała 
propozycja remontu dwóch 
ulic w Chodakowie, złożo-
na przez Halinę Kuzińską i 
mieszkańców tej dzielnicy 
Sochaczewa. Projekt zakła-
da remont ulic Ogrodowej 
(199 m) i Grunwaldzkiej, na 
odcinku od ul. Ogrodowej 
do Parkowej (90 m). W jego 
ramach ma zostać położona 
nowa nakładka asfaltowa na 
jezdniach i kostka brukowa 
na chodnikach. Jest to tak 
zwany projekt duży, na któ-
ry przypada całość wnio-

skowanych środków, czyli 
300 tysięcy złotych.

Bulwary nad Bzurą 
(530.000 zł)
Drugim z „dużych” zwycię-
skich projektów jest budowa 
bulwarów nad Bzurą, które-
go pomysłodawcami są Da-
niel i Jacek Jakubiakowie. 
Szacowany koszt inwesty-
cji w złożonym wniosku zo-

stał wyceniony na pełną pulę 
dla projektów dużych, czy-
li 830 tys. zł. Jednak zdobył 
on mniej głosów niż remon-
ty ulic w Chodakowie, więc 
zgodnie z regulaminem SBO 
2018 na jego realizację przy-
padła reszta środków, czyli 
530 tysięcy złotych. Pomysł 
zakłada budowę ścieżki pie-
szo-rowerowej stanowiącej 
bulwar nad Bzurą. Ciąg ko-

munikacyjny ma łączyć ul. 
Podzamcze z terenem pla-
ży miejskiej. Jego szerokość 
ma wynosić cztery metry, a 
wzdłuż bulwaru staną słupy 
oświetleniowe. 

Wiaty rekreacyjno-pikni-
kowe na bulwarach 
nad Bzurą (100.000 zł)
Swoistym   uzupełnieniem 
bulwarów nad Bzurą będą 
wiaty rekreacyjno-pikniko-
we w okolicach plaży miej-
skiej. Zwycięski projekt, 
którego pomysłodawczy-
nią jest Selena Majcher, za-
kłada ustawienie pięciu wiat 
demontowanych w okre-
sie zimowym. Dzięki tej in-
westycji rodziny z małymi 
dziećmi oraz osoby starsze 
będą mogły schronić się 
przed słońcem w upalne dni. 

Plac zabaw 
i siłownia na osiedlu 
Polna (100.000 zł)
Małym projektem, który 
zdobył największe poparcie, 
jest powstanie placu zabaw i 
siłowni zewnętrznej w Tro-
janowie. Nowy obiekt re-
kreacyjny stanie pomiędzy 
blokami przy ul. Targowej 
(nr 6A, 8A) oraz al. 600-le-
cia (bloki nr 70 i 72A). Po-

mysłodawcą tego przedsię-
wzięcia jest Marek Księżak.

Angielski za darmo 
dla mieszkańców 
Sochaczewa (100.000 zł)
Pomysł zgłoszony przez Da-
niela Janiak zakłada wybra-
nie odpowiedniej sali, w któ-
rej będą się odbywały zajęcia 
grupowe, zatrudnienie lekto-
rów i korepetytorów oraz za-
kup dla nich materiałów dy-
daktycznych. Zajęcia mają być 
realizowane na dwóch pozio-
mach – podstawowym i za-
awansowanym. Rekrutacja 
zainteresowanych osób po-
winna się odbyć w pierwszym 
półroczu przyszłego roku.

Budowa progów
zwalniających (20.000 zł)
Ostatnim ze zwycięskich 
małych projektów jest bu-
dowa progów zwalniają-
cych, zgłoszona przez Syl-
westra Zdzieszyńskiego. Na 
realizację projektu przy-
padnie reszta dostępnej 
puli, czyli 20 tysięcy zł (zło-
żony wniosek zakładał 50 
tys.). Tak zwani leżący po-
licjanci mają zapewnić bez-
pieczeństwo mieszkańcom 
osiedla Karwowo i terenów 
za Bzurą. 

Wyniki Sochaczewskiego Budżetu Obywatelskiego 2018
1. Remont ulic Ogrodowej i Grunwaldzkiej 1167

2. Plac zabaw i siłownia na Osiedlu Polna 1158

3. Bulwary nad Bzurą 826

4. Modernizacja kuchni szkolnej w Szkole Podstawowej nr 3 w Sochaczewie 598

5. Modernizacja przejścia dla pieszych i parkingu przy SCK i Kinie Mazowsze w Chodakowie 274

6. Wiaty rekreacyjno-piknikowe na bulwarach nad Bzurą 257

7. Park „Kultura” w Boryszewie (za budynkiem SCK w Boryszewie) 242

8. Angielski za darmo dla mieszkańców Sochaczewa 226

9. Budowa progów zwalniających 219

10. Rowerowy tor przeszkód 192

11. Remont łazienki dla niepełnosprawnych (basen „Orka”) 188

12. Strefa kibica na Mistrzostwa Świata w Piłce Nożnej 2018 167

13. Doposażenie siłowni zewnętrznych 96

14. Cykl pikników integracyjnych dla mieszkańców Sochaczewa 73

15. Studio nagrań 69

16. Multimedialny przewodnik po Sochaczewie na smartfona 51

17. Koncert Zespołu „Arka Noego” podczas Dni Sochaczewa 43

Sochaczewianie zdecydowali!
Sześć spośród 17 projektów poddanych pod głosowanie w Sochaczewskim Budżecie Obywatelskim zostanie w pełnym lub 
częściowym zakresie zrealizowanych w przyszłym roku. Mieszkańcy zdecydowali o remoncie chodakowskich ulic, budowie bulwarów 
nad Bzurą i wiat piknikowych, placu zabaw i siłowni zewnętrznej na osiedlu Polna, progów zwalniających w Karwowie oraz chcą wziąć 
udział w bezpłatnych lekcjach języka angielskiego. Pieniądze na te przedsięwzięcia wyłoży Urząd Miejski w Sochaczewie.

Kilka dni temu wojewoda 
mazowiecki opublikował li-
stę projektów drogowych, 
które w 2018 r. mają szansę 
na dofi nansowanie w ramach 
„Programu rozwoju gminnej 
i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016–2019”. 
Są na niej trzy wnioski złożo-
ne przez miasto i powiat so-
chaczewski. Za samorządami 
na razie ocena formalna. Dru-
gi krok to ocena merytorycz-
na, na którą trzeba poczekać 
do połowy listopada. 

Do prowadzonego przez wo-
jewodę programu poprawiają-

cego infrastrukturę drogową  
miasto złożyło wniosek o do-
tację na przebudowę całej ul. 
Licealnej i części ul. 15 Sierp-
nia. Chodzi o gruntowny re-
mont 1065 metrów ulicy, wy-
dzielenie ścieżek rowerowych, 
wymianę chodników, wjaz-
dów na posesje, dobudowę ka-
nalizacji deszczowej na odcin-
kach, gdzie jeszcze jej nie ma. 
Wartość zadania ratusz osza-
cował na 5.780.000 zł.

Z kolei starostwo przygo-
towało dwa wnioski na prze-
budowę dróg powiatowych 
leżących w granicach mia-
sta. Pierwszy z nich obejmuje 

ulice Towarową, Sienkiewi-
cza i Księcia Janusza, wraz z 
przebudową sieci kanalizacji 
deszczowej. Remont ma doty-
czyć 911 metrów dróg w bez-
pośrednim sąsiedztwie dwor-
ca PKP i kosztować 3.265.800 
zł. Drugi wniosek starosta Jo-
lanta Gonta przygotowała na 
ulicę Trojanowską, na II etap 
robót obejmujących 1116 m 
asfaltu. Wartość tego zadania 
to 6 mln złotych. 

- I ja i pani starosta jeste-
śmy dobrej myśli, że kolejny 
raz sochaczewskie projekty 
drogowe znajdą się na osta-
tecznej liście rankingowej. 

W 2015 roku z pomocą wo-
jewody przebudowaliśmy 
ulicę Staszica, w 2016 wy-
remontowaliśmy most na 
Bzurze i drogi dojazdowe do 
tej przeprawy, a w tym pro-
wadzimy remont pierwsze-
go odcinka ulicy Trojanow-

skiej – wylicza burmistrz 
Piotr Osiecki.  

Zgodnie z założeniami 
programu, w danym roku 
gminy i miasta mogą się sta-
rać o pieniądze tylko na jeden 
projekt, a powiaty maksy-
malnie na dwa. Dotacja może 

pokryć do 50 procent kosz-
tów prac, a drugą połowę sa-
morząd musi wyłożyć z wła-
snego budżetu. Maksymalne 
dofi nansowanie to 3 mln zł. 

Czy miasto i powiat 
otrzymają pieniądze, do-
wiemy się za kilka dni. 
Wstępną listę rankingową 
wojewoda ma ogłosić 13 li-
stopada, a ostateczną pod 
koniec grudnia. Konkuren-
cja będzie duża, gdyż mazo-
wieckie samorządy złożyły 
wnioski na prawie 260 mln 
zł, a wojewoda ma do po-
działu 105 mln zł.

Daniel Wachowski

Czekamy na rozstrzygnięcia w sprawie dróg

Część Licealnej przebudowano w 2016 roku przy okazji prac na rondzie
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W ostatnim czasie na terenie 
Sochaczewa po raz kolejny po-
jawili się oszuści, podający się 
za pracowników Zakładu Wo-
dociągów i Kanalizacji. Rze-
czywiście przeprowadzane 
są kontrole nieruchomości w 
zakresie poboru wody i odpro-
wadzania ścieków, ale do ich 
przeprowadzania uprawnione 
są tylko cztery osoby.

ZWiK apeluje: „Nie wpuszczaj-
my do domu każdego, kto powie, 
że jest kontrolerem. Przypomi-
namy też, że żaden z inkasentów 
czy kontrolujących nie wędru-
je po piętrach bloków mieszkal-
nych, sprawdzając poszczegól-
ne lokale. Pracownicy ZWiK 
sprawdzają zbiorcze przyłącza i 
liczniki, a indywidualne tylko w 
domach jednorodzinnych”.

Do kontroli prawidłowo-
ści i legalności poboru wody 
lub odprowadzenia nieczy-

stości uprawnieni są inkasen-
ci Zakładu Wodociągów i Ka-
nalizacji - Witold Łachecki i 
Grzegorz Łopian. Dodatko-
wo prace kontrolera wykonu-
ją Robert Domański i Andrzej 
Kaliński. Poniżej zamieszcza-
my zdjęcia wszystkich panów. 
Tylko im otwieramy drzwi do-
mów. Przypominamy też, że w 
domach wielorodzinnych (blo-
kach) inkasenci i kontrolerzy 
wchodzą tylko do piwnic i in-
nych pomieszczeń ze zbiorczą 
instalacją.

Wszyscy  pracownicy 
ZWiK posiadają stosowne le-
gitymacje służbowe, którymi 
wylegitymują się w przypad-
ku kontroli. W razie wątpliwo-
ści można zadzwonić do ZWiK 
Sochaczew i zapytać, czy rze-
czywiście w naszej okolicy 
przewidziane są w danym dniu 
kontrole - tel. 46 862-82-30 lub 
46 811-14-15.

Robert Małolepszy
robert.małolepszy@sochaczew.pl

Konferencja odbyła się w ubie-
głym tygodniu w siedzibie Mi-
nisterstwa Środowiska. Go-
ściem honorowym był szef 
resortu prof. Jan Szyszko, obok 
niego zasiadł nasz poseł, mini-
ster Maciej Małecki. Sochaczew 
reprezentowali burmistrzowie 
Piotr Osiecki i Dariusz Dobro-
wolski. 

Sochaczew jest dziś w ści-
słej krajowej czołówce miast 
wykorzystujących geotermię. 
Na razie jeśli chodzi o fi nanse 
- już dostaliśmy od rządu nie-
mal  11 milionów złotych na 
geotermalny odwiert badaw-
czy. Jeśli przewidywania na-
ukowców się spełnią - a do-
wiemy się o tym w przyszłym 
roku, po wykonaniu wierceń, 
Sochaczew zyska dostęp do 
ciepłej, słodkiej wody, którą 
da się  wykorzystać do ogrze-
wania i do picia. Podczas kon-
ferencji minister Szyszko 
kolejny raz podkreślił, że in-
westycje w geotermię to jest 
strategiczna decyzja rządu Be-
aty Szydło. 

- Polska dąży do neutralno-
ści klimatycznej. Wypełniamy 
w ten sposób nasze zobowią-
zania tzw. Porozumienia pary-
skiego. Już znacząco obniżyli-
śmy emisję dwutlenku węgla, 
ale będzie jeszcze lepiej. Geoter-
mia ma w tym pomóc. To taki 
wielki piec, na którym siedzi-
my. Musimy tylko to ciepło wy-
dobyć na powierzchnię i je wy-
korzystać. Ciszę się, że możemy 
korzystać z doświadczeń Islan-
dii i Norwegii, które mają wiel-
kie doświadczenia w tym za-
kresie - mówił minister. 

Konferencja, tak jak cały 
projekt, była wspierana z tzw. 
Mechanizmu Finansowego 
Europejskiego Obszaru Go-
spodarczego (EOG). W ra-

mach projektu specjaliści z 
Norwegii i Islandii, razem z 
polskimi naukowcami z naj-
lepszych naszych uczelni, od-
wiedzili m.in. Sochaczew i 
cztery inne miasta, by przyj-
rzeć się ich planom geoter-
malnym. Potem były wizyty 
w Islandii i Norwegii, w któ-
rych brali udział przedstawi-
ciele wszystkich podmiotów. 

- Miasta już skorzystały z 
uczestnictwa w projekcie. My-
ślę, że wszyscy dużo się na-
uczyliśmy podglądając, jak 
geotermię wykorzystują w Is-
landii i Norwegii. Są już wstęp-
ne studia dla każdego  z miast. 

Za miesiąc będą bardziej 
szczegółowe opracowania. Nie 
chcemy być huraoptymistami. 
Dziś podejmujemy decyzje ze 
skutkami na kilkadziesiąt lat. 
Każda instalacja geotermalna 
ma żywotność od 30 do 50 lat 
- mówiła prof. Beata Kempiń-
ska z Polskiej  Akademii Nauk 
- szefowa całego  projektu.

- Wsparcie geotermii przez 
rząd Beaty Szydło, to wspar-
cie dla Polski lokalnej. Więk-
szość miast, jakie dostają środki 
na energię spod ziemi to ośrod-
ki małe lub średnie. Geotermia 
to dobre podejście do ekolo-
gii. Źródła podziemne nie za-

leżą od żadnych czynników ze-
wnętrznych - ani pogodowych, 
ani ekonomicznych, czy geopo-
litycznych - przypominał Ma-
ciej Małecki.

- Geotermia to prawdzi-
wa innowacja. Świetnym 
przykładem, jak wykorzy-
stać środki na jej rozwój jest 
Geotermia Zakopane. Tam 
rozbudowano sieć i obniżo-
no ceny energii cieplnej - mó-
wił podsekretarz stanu w Mi-
nisterstwie Energii Andrzej 
Piotrowski, który podkreślił 
ważną rolę, jaką w projektach 
geotermalnych będą miały do 
odegrania klastry energii.

- Szacunek dla kolegów z 
Sochaczewa, że już mają klaster 
- zaczął swoje wystąpienie Hen-
ryk Brzyszcz, burmistrz Kon-
stantynowa Łódzkiego, miasta 
które razem z naszym uczestni-
cy w projekcie. 

- Norwegia chce konty-
nuować inwestycje w projekty 
geotermalne w ramach naszych 
grantów - zadeklarowała z ko-
lei Ingrid Norstein, radca Am-
basady Norwegii w Polsce  ds. 
Funduszy Norweskich.

- Sochaczew jest na dobrej  
drodze do pozyskania taniego, 
ekologicznego źródła energii - 
podsumowuje burmistrz Piotr 
Osiecki. - Współpraca z partne-
rami z projektu już wiele nam 
dała. Choćby tę świadomość, 
że nie można zmarnować ani 
jednej kropli wody, którą wy-
dobędziemy na powierzch-
nię. Oczywiście cały czas stara-
my się zachować umiarkowany 
optymizm. Musimy czekać  do 
wyników odwiertu. Socha-
czew jest dziś w doskonałej sy-
tuacji. Czujemy wsparcie rządu. 
Mamy zapewnienie, że jeśli do-
wiercimy się do odpowiedniej  
wody, a szanse są na to bardzo 
duże, dostaniemy środki także 
na jej zagospodarowanie - koń-
czy Piotr Osiecki.

Miasto w krajowej 
geotermalnej czołówce 
Nie zmarnujemy ani jednej kropli wody, jaką uda się nam wydobyć 
z odwiertu geotermalnego - zadeklarował burmistrz Piotr Osiecki podczas 
konferencji podsumowującej udział Sochaczewa w fi nansowanym z tzw. środków 
norweskich naukowym projekcie geotermalnym.

Sochaczew jest jednym z czterech polskich miast, które 
zostały objęte międzynarodowym projektem pt. „Energia 
geotermalna: podstawa niskoemisyjnego ciepłownictwa, 
poprawy warunków życia i zrównoważonego rozwoju - 
wstępne studia dla wybranych obszarów w Polsce”.  
Projekt jest realizowany ze środków Mechanizmu 
Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego 
(EOG) 2009-2014 przez zespoły wiodących specjalistów 
polskich z zakresu geotermii - z Instytutu Gospodarki 
Surowcami Mineralnymi i Energią PAN (lidera), Akademii 
Górniczo-Hutniczej im. S. Staszica w Krakowie, Politech-
niki Wrocławskiej i zagranicznych - z Krajowej Agencji 
Energii w Islandii oraz Christian Michelsen Research AS 
w Norwegii, a także z Europejskiej Rady Energii Geo-
termalnej. Uczestniczą w nim też przedstawiciele: Lądka 
Zdroju, Konstantynowa Łódzkiego, Poddębic, Sochacze-
wa - miast i instytucji, dla których opracowane są studia 
możliwości wykorzystania geotermii w lokalnym ciepłow-
nictwie, a także propozycje projektów pilotażowych.  

Prawdziwych kontrolerów 
ZWiK jest tylko czterech

Od lewej: Minister Maciej Małecki, minister Jan Szyszko, 

burmistrz Piotr Osiecki, wiceburmistrz Dariusz Dobrowolski
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- Jak nam był potrzebny ten 
koncert - mówiła po wystę-
pie Polka mieszkająca na Li-
twie, członkini scholi dzia-
łającej w polskim kościele 
na wileńskich Piaskach. - 
My dopiero teraz rozumie-
my, że trzeba ciągle przy-
pominać słowa polskich 
pieśni, żeby ta pamięć cał-
kiem nie umarła. Ale jak 
przyjedziecie następnym 
razem, my wszystko sobie 
przypomnimy.

Najpierw był wniosek
Camerata Mazovia gości-
ła w Wilnie trzy dni, od 21 
do 23 października, ale wy-
jazd przygotowywany był 
od roku. W listopadzie 2016 
r. Sochaczewskie Centrum 
Kultury złożyło wniosek 
do Ministerstwa Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego, 
dotyczący cyklu koncertów 
muzyki polskiej w ramach 
projektu Naród-Muzyka-
-Tożsamość. Wniosek zy-
skał akceptację minister-
stwa i kwotę 35 tys. zł na 
dwa koncerty zagraniczne 
oraz cztery występy na Ma-
zowszu. Swój wkład wnio-

sło SCK, ratusz sfi nansował 
koszty transportu na Litwę.

Cykl koncertów rozpo-
czął 11 października występ 
w Ołtarzewie, w niedzielę 15 
października Camerata za-
grała w kościele w Borysze-
wie, a 21 i 22 października 
w Trokach i w Wilnie. Ko-
lejny koncert odbędzie się 
11 listopada w sochaczew-
skiej parafi i św. Wawrzyńca 
i będzie towarzyszył obcho-
dom Święta Niepodległości. 
Dzień później o godz. 20 or-
kiestra zakończy swój pro-
jekt występem w kościele 
Matki Bożej Pocieszenia w 
Żyrardowie. 

Na gościnnych 
występach
W sobotę 21 października 
orkiestra zagrała w prze-
pięknie   odrestaurowanym 
pałacu Tyszkiewiczów w 
Trokach, miasteczku odle-
głym o 25 km od Wilna. Pa-
łac jest położony na terenie 
Historycznego Parku Na-
rodowego, a całość przypo-
mina warszawskie Łazienki. 
Troki słyną także z zamku 
książąt litewskich znajdu-
jącego się na wyspie, praw-
dziwej perełki architektury 
obronnej. 

W programie orkiestry 
znalazły się utwory Stani-
sława Moniuszki, Frydery-
ka Chopina, Ignacego Jana 
Paderewskiego, Karola Kur-
pińskiego oraz twórcy mło-
dego pokolenia - Ignace-
go Wojciechowskiego. Na 
bis orkiestra zostawiła sobie 
wiązankę popularnych pie-
śni polskich, w których słyn-
ne „Góralu, czy ci nie żal” ra-
zem z orkiestrą wykonywali 
słuchacze. Koncertu w pała-
cu wysłuchali m.in. przed-
stawiciele Instytutu Polskie-
go w Wilnie, którzy okazali 
się bardzo pomocni w orga-
nizacji wyjazdu. 

Następnego dnia ponad 
dwudziestoosobowy zespół 
zaprezentował się w pol-
skim kościele pw. Wniebo-
wzięcia Najświętszej Maryi 
Panny w Wilnie, podbijając 
serca mieszkających  tu Po-
laków. W koncercie uczest-
niczyła m.in. ambasador RP 
na Litwie, Urszula Doro-
szewska. 

Mimo trwającego re-
montu, kościół prowa-
dzi ożywioną działalność 
duszpasterską i kultural-
ną. Świątynią opiekują się 
oo. franciszkanie. Dzięki 
otwartości rektora kościo-

ła, o. Marka Dettlaff a oraz 
o. Józefa Makarczyka, mu-
zycy z Sochaczewa zostali 
serdecznie przyjęci, a kon-
certowi towarzyszyła wysta-
wa o życiu i działalności św. 
Maksymiliana Kolbe. Żeby 
jednak koncert mógł się od-
być, instrumenty dobrze 
brzmiały i jakość dźwięku 
była odpowiednia, potrzeba 
było wielu godzin pracy eki-
py technicznej. 

Zaproszenia 
i podziękowania
Zadowolenia z występów 
nie krył dyrygent Cameraty, 
Artur Komorowski, który, 
dziękując swoim muzykom, 
ekipie technicznej, pracow-
nikom SCK, powiedział, że 
był to bardzo udany wy-
jazd. Orkiestrze i naszemu 
miastu przysporzył sympa-
tyków, uczestnikom kon-
certów przyniósł wiele nie-
zapomnianych wrażeń i stał 
się zaczynem do dalszych 
planów artystycznych.

Dumny z orkiestry był 
także uczestniczący w wy-
jeździe wiceburmistrz Ma-
rek Fergiński. Po jednym z 
koncertów, zwracając się do 
publiczności, powiedział: - 
Przywieźliśmy do was to, co 

Jak Camerata Mazovia Wilno zdobywała
Bisami i owacjami na stojąco zakończyły się koncerty sochaczewskiej orkiestry kameralnej Camerata Mazovia na Litwie. Zespół pod batutą Artura 
Komorowskiego zaprezentował najwyższy poziom artystyczny, czym ujął Litwinów i Polaków mieszkających w Wilnie i na Zatroczu. Gratulacjom i 
podziękowaniom nie było końca, a zaproszenia na kolejne występy najlepiej świadczą o entuzjastycznym przyjęciu zespołu na Litwie.
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Wicemer Trok Maria Pucz i wiceburmistrz Sochaczewa Marek Fergiński Dyrygent przyjmuje podziękowania

Camerata, czyli kto?
CAMERATA MAZOVIA wystąpiła w składzie: Artur Komorowski - dyrygent, Joanna Sylwestrzak 
- I skrzypce, Anna Myszkowska - I skrzypce, Ewa Szałapska - I skrzypce, Małgorzata Madaliń-
ska - I skrzypce, Oliwia Królak - I skrzypce, Magdalena Folwarska - I skrzypce, Anna Kusy - II 
skrzypce, Iwona Kierzkowska - II skrzypce, Emilia Jasińska - II skrzypce, Katarzyna Proch - II 
skrzypce, Hanna Pałuba - altówka, Magdalena Franaszek-Niewiadomska - wiolonczela, An-
drzej Wierzbicki - wiolonczela, Michał Kotowski - kontrabas, Jarosław Modrzejewski - kontrabas, 
Magdalena Jaworska - fl et solo, Marta Gałecka - fl et, Robert Stefański - klarnet solo, Karol 
Nyczka - trąbka, Michał Bagiński - puzon (zastępował Małgorzatę Herrera-Szydłowską),  Paweł 
Gubała - perkusja, Radosław Stefański - fortepian.
Ekipa techniczna odpowiedzialna za nagłośnienie, fi lmowanie, transport instrumentów: Gamid 
Ibadullayev,  Robert Godzina, Przemysław Milczarek 
Obsługa medialna i prowadzenie koncertów - Jolanta Sosnowska

Moniuszko i inni
Program występu na Litwie: Uwertura Koncertowa „Bajka” Stanisława Moniuszki, której prawy-
konanie odbyło się w Wilnie w 1848 r. Mazurki Fryderyka Chopina op. 68 nr 2 i 3 w opracowaniu 
na orkiestrę. Stanisław Moniuszko „Prząśniczka” w wersji na fl et i fortepian. Solo na fl ecie 
wykonała Magdalena Jaworska, przy fortepianie zasiadł Radosław Stefański. Pieśń Miłosna 
op. 10 nr 2 Ignacego Jana Paderewskiego w opracowaniu na orkiestrę. Fragment I cz. Koncertu 
Klarnetowego B-dur Karola Kurpińskiego na klarnet i orkiestrę. Partie solowe na klarnecie 
wykonał prof. Akademii Muzycznej w Łodzi, Robert Stefański. Intermezzo L’aurore Ignacego 
Wojciechowskiego, studenta Akademii Muzycznej we Wrocławiu, skomponowane specjalnie 
dla Cameraty. Mazur z opery „Straszny Dwór” Stanisława Moniuszki.

miasto ma najlepszego, ale 
Camerata Mazovia równie 
dobrze jak na Litwie brzmi 
w Sochaczewie. Zaprasza-
my więc do nas, do Polski. 

Marek Fergiński przy-
pomniał także o dogodnym 
położeniu naszego miasta w 
bliskości stolicy, Żelazowej 
Woli i Niepokalanowa. W 
poniedziałek 23 paździer-
nika wiceburmistrz, sekre-
tarz miasta i wiolonczelista 
zespołu Andrzej Wierzbic-
ki oraz Artur Komorow-

ski, dyrygent Cameraty i 
jednocześnie dyrektor So-
chaczewskiego  Centrum 
Kultury, spotkali się z wła-
dzami Trok. Zastępca bur-
mistrza ponowił zaprosze-
nie do Sochaczewa, czyniąc 
w ten sposób pierwszy krok 
do nawiązania współpracy 
między oboma samorząda-
mi. 

- Dziękuję wszystkim, 
którzy przyczynili się do or-
ganizacji naszych koncer-
tów, także posłowi i sekre-

tarzowi stanu Maciejowi 
Małeckiemu za wspieranie 
nas na szczeblu ministe-
rialnym - dodaje dyrektor 
Komorowski i zaprasza so-
chaczewian na najbliższy 
koncert Cameraty Mazovii. 
Odbędzie się on 11 listopa-
da w parafi i św. Wawrzyń-
ca, po mszy św. o godz. 18. 
Podczas obchodów Świę-
ta Niepodległości orkiestra 
wykona podobny jak na Li-
twie, typowo polski reper-
tuar. Warto go usłyszeć.

„Biały” to tytuł kolejnego 
tomiku wierszy pochodzą-
cego z Sochaczewa karme-
lity bosego o. Bartłomieja 
Kucharskiego. Spotkanie 
autorskie z poetą odbyło 
się w piątek 27 paździer-
nika w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej.

Mieszkający w Krakowie 
zakonnik, rekolekcjonista, 
redaktor naczelny pisma 
„Głos Karmelu” jest z po-
chodzenia sochaczewiani-
nem, dlatego nie dziwi, że 
na spotkaniach z nim po-
jawia się duże grono znajo-
mych. Podobnie było w pią-
tek 27 października, kiedy 
to o. Bartłomiej prezento-
wał swój najnowszy tomik 
poezji zatytułowany „Bia-
ły”.

Poeta zadedykował go 
zmarłej w grudniu ubiegłego 
roku śp. Marii Gołkowskiej, 
którą w jednym z  poprzed-
nich tomów nazwał „moją pa-
nią od polskiego”. Ojciec Bar-
tłomiej podkreślał rolę, jaką 
Maria Gołkowska odegrała w 
jego twórczości, opowiadał o 
zachętach ze strony pani pro-
fesor, aby nie porzucał pisa-
nia, aby je doskonalił. Maria 
Gołkowska sama przed laty 
prezentowała, bodaj pierw-
szy, poetycki tomik zakonni-
ka „Notes grecki”, ciesząc się, 
że jej uczeń sięgnął po pióro i 
że zrobił to tak skutecznie.

Ale najnowsza książka 
ma jeszcze jedno ważne od-
niesienie. Rozdział pt. „De-
kalog” autor zadedykował 
śp. Krzysztofowi Kieślow-
skiemu, a cały zbiór zaty-

tułował „Biały”. W poetyc-
ki sposób pokazuje w nim 
swoje rozumienie dziesięciu 
przykazań i rozmawia o tym 
z czytelnikiem. Nawiąza-
nie do Kieślowskiego będzie 
miało swój ciąg dalszy, bo-
wiem w przygotowaniu jest 
następny tomik poetycki, już 
dziś zatytułowany „Niebie-
ski”. Pytany o to autor, nie 
zaprzeczył, że jego promo-
cja odbędzie się za rok. Piąt-
kowe spotkanie, z ogromną 
kulturą słowa i znajomością 
twórczości o. Bartłomie-
ja, poprowadziła Ewa Bedla, 
a z poezją zakonnika moż-
na się zapoznać w bibliotece 
w kramnicach. Tutaj także 
znajduje się kilka egzempla-
rzy „Białego”, które czekają 
na nabywców.

Jolanta Sosnowska

Żelazowa Wola przez cały 
rok ma do zaoferowania 
ciekawą ofertę. Oprócz 
zwiedzania Domu Urodze-
nia Fryderyka Chopina, 
parku, wystawy czasowej 
„Nowoczesność i tradycja. 
Park-pomnik w Żelazowej 
Woli”, spacerów przyrodni-
czych, zajęć w Klubie Przy-
rodnika, placówka przygo-
towuje ciekawe wydarzenia 
artystyczne. Z listopado-
wej oferty wybraliśmy dwie 
propozycje, które zasługu-
ją na szczególne zaintere-
sowanie. 

9 listopada o godz. 18.00 
odbędzie się koncert edu-
kacyjny pt. „Muzyka pol-
ska. Chopin i Maria Szy-
manowska”. To opowieść 
o preromantyczce i najwy-

bitniejszym polskim kom-
pozytorze, koncertującymi 
na europejskich scenach. - 
Podczas spotkania zesta-
wimy  mazurki, nokturny 
i etiudy artystów, a wysłu-
chamy ich na historycznym 
fortepianie w interpreta-
cji Katarzyny Drogosz z ko-
mentarzem prof. Ireny Po-
niatowskiej.  Wydarzeniu 
będzie towarzyszyło czy-
tanie (w interpretacji ak-
torskiej Anny Gorajskiej) 
fragmentów „Dzienników” 
Helenki   Szymanowskiej, 
córki kompozytorki, które 
ciekawie poszerzą kontekst 
spotkania -  zachęcają orga-
nizatorzy. Wstęp wolny. 

Z kolei 14 listopada Że-
lazowa Wola zaprasza osoby 
niepełnosprawne intelektu-
alnie do udziału w projek-

cie „Muzeum Bez Barier”. 
Uczestnicy poznają park 
inaczej niż zwykle. Będą nie 
tylko spacerować, ale także 
słuchać, wąchać, dotykać, 
patrzeć. Odszukają dźwię-
ki, zapachy, faktury, miejsca 
ciche i głośne, rzeczy gład-
kie i szorstkie, ciepłe i zim-
ne,  ciemne i jasne, pachną-
ce lasem. Spróbują połączyć 
te wrażenia z utworami 
Fryderyka Chopina. Zapla-
nowano dwa tego rodzaju 
godzinne spotkania. Pierw-
sze rozpoczyna się o 10.00, 
drugie o 11.15. Na nie także 
wstęp jest wolny. Warto jed-
nak wcześniej zarezerwo-
wać sobie miejsce, dzwoniąc 
pod numer (+48 46) 863 33 
00 (w godz. 9.00-16.00) lub 
pisząc na adres zelazowa-
wola.rezerwacje@nifc.pl

Trzy kolory o. Kucharskiego

Żelazowa Wola zaprasza
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Burmistrz Miasta Sochaczew 
Piotr Osiecki we wrześniu  br. 
podpisał umowę z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie  
na dofi nansowanie realizacji za-
dania pn. ,,Usuwanie i unieszko-
dliwianie azbestu z terenu Gminy 
Miasto Sochaczew w 2017 roku.’’ 

Całkowity koszt zadania wyniesie 
31.345,02 zł, a 85% kosztów, czyli 
26.643,00 zł dotuje w/w Fundusz. 
Pozostałe 4702,02 zł zostanie sfi -
nansowane z budżetu miasta.

W styczniu 2017 roku do 
ratusza zgłosili się właściciele 41 
posesji zainteresowani uniesz-

kodliwieniem azbestu ze swo-
jej nieruchomości.  Wyłoniona 
w przetargu fi rma Tonsmeier 
Centrum Sp. z o.o. z siedzibą w 
Kutnie dokona na 17 posesjach 
demontażu azbestu z dachów 
budynków mieszkalnych lub 
gospodarczych. Jednocześnie, 
wraz z pozostałym zmagazy-
nowanym eternitem, zosta-
ną zabrane i unieszkodliwione 
wyroby zawierające azbest z te-
renu miasta Sochaczew w ilości 
około 89 ton.  (UM)

W piątek 27 października 
członkowie sochaczewskiego 
oddziału Polskiego Związku 
Emerytów Rencistów i Inwa-
lidów świętowali w boryszew-
skiej siedzibie Sochaczewskie-
go Centrum Kultury Dzień 
Seniora. Była to okazja do 
podsumowania działalności 
związku w minionym roku, a 
także wręczenia nagród i od-
znaczeń.

Zebranych licznie gości powita-
ła prezes sochaczewskiego od-
działu PZERiI Maria Sadow-
ska. Przypomniała o licznych 
wycieczkach, wyjazdach do 
kina i teatru oraz imprezach, 
w których w ciągu minionego 
roku uczestniczyli członkowie 
związku. Podziękowała wła-
dzom miasta, a także fi rmom 
Mars Polska i Bakoma, bez po-
mocy których trudno było-
by wyobrazić sobie organizację 
imprezy.

Obchody tegorocznego Dnia 
Seniora uświetniła część arty-
styczna. Na scenie wystąpiła 
młodziutka i niezwykle zdolna 
akordeonistka Amelia Ratajczak, 
chórzyści Sceny Seniora, a także, 
już tradycyjnie, Senior Band. 

Tego dnia razem z senio-
rami świętowali m.in. zastęp-
ca burmistrza Marek Fergiń-
ski, wiceprzewodnicząca rady 
miejskiej Kamila Gołaszew-
ska-Kotlarz, dyrektor Powia-
towego Centrum Pomocy 
Rodzinie Katarzyna Kajak, dy-
rektor Dziennego Domu Po-
mocy Społecznej Teresa Mi-
chałowska, dyrektor SCK 
Artur Komorowski, naczel-
nik wydziału Kultury, Promo-
cji i Turystyki UM Joanna Nie-
wiadomska-Kocik, naczelnik 
wydziału Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Agata Kaliń-
ska, przewodniczący oddziału 
PZERiI w Nowej Suchej Alfred 
Nowiński.

Święto było okazją do wrę-
czenia Złotych Odznak Ho-
norowych PZERiI za zasługi 
dla związku. Otrzymali je: wi-
ceburmistrz Marek Fergiński, 
Zofi a Młyńska, Jadwiga Toma-
szewska, Wiesław Marecki, Ju-
lianna Urbańska i Maria Szu-
stecka.

Seniorzy jeszcze długo po 
części ofi cjalnej bawili się przy 
akompaniamencie Senior Ban-
du, czym udowodnili, że są na-
dal młodzi duchem. (seb)

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Zachęcamy naszych czy-
telników, fi rmy, zakła-
dy pracy do wsparcia naj-
biedniejszych i naprawdę 
potrzebujących dzieci za 
pośrednictwem naszej ak-
cji. Prowadzimy ją ponad 20 
lat i wiemy, do kogo powin-
na trafi ć pomoc. 

A trafi  do trzech ognisk 
wychowawczych Towarzy-
stwa Przyjaciół Dzieci oraz 
świetlicy terapeutycznej 
„Kleks” w Chodakowie. To 
w tych placówkach spotyka-
ją się dzieci z niebogatych, 
wielodzietnych lub trud-
nych rodzin. Na co dzień 
przychodzą tu po szkole, 
odrabiają lekcje, jedzą po-
siłek, spotykają życzliwych 
sobie ludzi. Tutaj mogą po-
rozmawiać o swoich proble-
mach, poradzić się, otrzy-
mać pomoc w nauce. Tutaj 
też, wraz z innymi, przeży-
wają najpiękniejsze chwi-
le. Należą do nich wieczory 
wigilijne, podczas których 
dzieciaki prezentują jasełka, 
wraz z zaproszonymi gość-
mi siadają do stołu, na któ-
rym króluje ryba, pierogi, 
no i opłatek. Tutaj pozna-
ją świąteczne rytuały, wigi-
lijne potrawy i sens Bożego 
Narodzenia.

Jednak największą ra-
dość, od ponad 20 lat, dzie-
ciakom w każdym wieku, 
sprawiają prezenty. I tutaj za-
czyna się nasza rola. Dlatego 
od tylu lat prowadzimy re-
dakcyjną akcję „Paczka do 
paczki”. Jest ona po to, aby 
żadne dziecko nie zostało po-
minięte przez św. Mikołaja, i 
po to, aby spełnić chociaż kil-
ka dziecięcych marzeń.

Zachęcamy więc do 
wspólnego z nami pomaga-
nia. Wkrótce w kilku skle-
pach PSS „Społem” pojawią 
się kosze, do których można 

wkładać żywność z długim 
terminem ważności, słody-
cze, napoje. Po zamknię-
ciu zbiórki trafi ą one do na-
szych podopiecznych. Swoją 
pomoc obiecał także znany 
producent słodyczy - fi rma 
Mars Polska oraz Państwo-
wa Szkoła Muzyczna w So-
chaczewie, która podczas 
grudniowego koncertu ko-
lęd będzie zbierać datki na 
naszą akcję. 

Ale to tylko część na-
szych darczyńców. Mamy 
nadzieję, że z tygodnia na 
tydzień będzie ich coraz 

więcej. Czekamy także na 
zgłoszenia rodzin, które 
znalazły się w trudnej sytu-
acji fi nansowej i potrzebu-
ją naszej pomocy. Dla nich 
także chcemy przygotować 
paczki.

Dary można dostar-
czać do 7 grudnia do redak-
cji „Ziemi Sochaczewskiej” 
mieszczącej się w kramni-
cach, ul. 1 Maja 21, pok. 312.

Wpłaty przyjmujemy na 
konto: 90 1240 1822 1111 
0000 0719 8427,  koniecz-
nie z dopiskiem „Paczka do 
paczki”.

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej 
na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr V/17/11 z dnia 04.02.2011r. 

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr 

Powierzchnia 
w ha

Położenie 
nieruchomości 

Opis Nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie 
na przetargu

Wadium Cena wywoławcza
(brutto)

1. 227 PL1O/00000100/5 10,9157 Kuznocin, gmina 
Sochaczew

Działka niezabudowana Sytuacja prawna braku  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Sochaczew” przeznacza nieruchomości pod:

- tereny zabudowy produkcyjno – składowo – usługowe
- tereny lasów i dolesień. Dopuszczalne przeznaczenie  - lokalizacja urządzeń 
infrastruktury technicznej, urządzeń sportu, turystyki i wypoczynku, obiektów 
służących gospodarce leśnej.

- tereny wód. Dopuszczalne przeznaczenie – lokalizacja urządzeń sportów wodnych, 
infrastruktury wodnej i innej związanej z drożnością cieków i retencją wód.  

15 000zł 60 000zł 1 100 000zł

Przetarg  odbędzie się w dniu  27.12.2017 r. o godz.10oo (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. 
Wadium należy wpłacić do dnia 23.12.2017 r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 
23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega przepadkowi gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego.  
Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia I 
Nadzoru Właścicielskiego Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16, IV piętro, pokój 519, tel 862-22-35 wew. 331. 
Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

 Burmistrz Miasta Sochaczew

Ponownie usuwamy 
eternit z terenu miasta 

OGŁOSZENIE

Dzień Seniora

Dorzuć się do „Paczki”
Minęły listopadowe święta, czas myśleć o Bożym Narodzeniu.  W redakcji robimy to 
od kilku tygodni, a to za sprawą corocznej charytatywnej akcji „Paczka do paczki”. 

Każde dziecko marzy o tym, by znaleźć prezent pod choinką
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W klubie Kontrast w SCK przy 
ul. 15 Sierpnia, odbyło się 
spotkanie z poetką, pisarką i 
autorką muzyki - Joanną Ja-
giełło. Była ona jednocześnie 
przewodniczącą jury w Bitwie 
na Dwa Wiersze, w której 
wzięło udział kilkunastu po-
etów.

Joanna Jagiełło przybyła do So-
chaczewa po raz drugi (pierw-
sze spotkanie miało miejsce w 
kramnicach miejskich) na za-
proszenie  sochaczewskiego 
poety Tadeusza Hutkowskie-
go. Jako poetka debiutowała w 
1997 r. tomikiem wierszy „Moje 
pierwsze donikąd”. Autorka 
wspominała pisarskie począt-
ki oraz to, że pisanie rozpoczę-
ła dzięki namowom i wsparciu 
ojca. Do dziś Joanna Jagiełło 
wydała kilka tomów poezji.  Po-
nadto zdobyła uznanie jako au-
torka powieści młodzieżowych. 
Jej książka „Kawa z kardamo-
nem” została wpisana na Li-
stę Skarbów Muzeum Książki 
Dziecięcej. Tylko w Polsce i na 

Ukrainie sprzedała się w nakła-
dzie ponad 60 tysięcy egzem-
plarzy.  Joanna Jagiełło zajmuje 
się również malarstwem i mu-
zyką. Sochaczewskiej publicz-
ności zaprezentowała próbkę 
poezji śpiewanej do wierszy z jej 
ostatniego tomiku. 

Poetka, wspólnie z Tade-
uszem Hutkowskim, oceniała 
wiersze zaprezentowane pod-
czas „Bitwy na Dwa Wiersze”. 
Wzięło w niej udział 11 po-
etów. Każdy autor wygłosił dwa 
utwory będące owocem jego 
pracy twórczej, które nigdzie 
dotąd nie były nagradzane i pu-
blikowane. Zwycięzcą okazał 
się Zbigniew Mysłowiecki. (mf)

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Klaudiuszowi jury przyzna-
ło pierwsze miejsce wśród 
prac poświęconych temato-
wi „Lato na Mazowszu”. To 
tylko jeden z długiej listy 
jego sukcesów. Klaudiusz 
tryumfował w wielu krajo-
wych konkursach, co cie-
kawe, nie tylko w kategorii 
„malarstwo” z czego zna-
ny jest szerokiej publiczno-
ści, ale i rzeźby. Tryumfo-
wał m.in. w ogólnopolskim 
konkursie organizowanym 
przez Państwowy Fundusz 
Osób Niepełnosprawnych, 
konkursie plastycznym im. 
Teofi la Ociepki, czy kon-
kursie Fundacji Leny Gro-
chowskiej. Jego prace wysta-
wiane były np. w Szczecinie, 
Krakowie i Warszawie.

Na co dzień Klaudiusz 
uczęszcza do pracowni ma-
larskiej kierowanej przez 
Barbarę Derdę w Warszta-
tach Terapii Zajęciowej pro-
wadzonych przez Spółdziel-
nię Inwalidów „Jutrzenka”, 
choć, jak mówi, z WTZ-
-ami czy bez, może malo-
wać na okrągło. Sztuce po-
święca się przez większość 
czasu - w pracowni, a po-
tem prywatnie, w domo-
wym zaciszu. Swój warsztat 
doskonali od 17 lat. Wtedy 
to przeprowadził się wraz 
z mamą z Zabrza do na-
szego miasta. Uczestniczył 
w różnych warsztatowych 
pracowniach, zaczynał od 
prostych, schematycznych 
rysunków. Od początku 
sam odpowiedzialny jest za 
pomysł, projekt i wykonanie 
obrazu. To urodzony per-
fekcjonista, czasem skupia 
się na jego małym fragmen-
cie i jest w stanie udosko-
nalać go w nieskończoność. 
Z ograniczeń powodowa-
nych przez to, że jest osobą 
z zespołem Downa, uczynił 
swój atut. Klaudiusz tworzy 
bowiem bez najmniejszych 
wewnętrznych oporów, we-
dług własnej koncepcji i nie 
przejmując się w najmniej-

szym stopniu faktem, czy 
to, co wyjdzie spod jego 
pędzla, zyska powszechną 
akceptację.

- Pełnosprawni arty-
ści często zastanawiają się, 
czy to co robią jest dosta-
tecznie dobre, czy udało im 
się zrealizować własną wi-
zję. Klaudiusz maluje tak 
jak czuje. Nie dla zarobku i 
nie po to, by spełnić czyjeś 
oczekiwania - powiedziała 
nam jego instruktorka Bar-
bara Derda.

Powiedzieć o jego twór-
czości, że jest charaktery-
styczna, to za mało. Jego 
styl jest wyjątkowo rozpo-
znawalny. Klaudiusz śmia-
ło operuje kolorem i głębię 
swoich obrazów tworzy wy-
korzystując technikę nakła-
dania na płótno wielobarw-
nych punktów. Sam miesza 
farby i decyduje o warstwie 
kolorystycznej,  wybiera-
jąc często bardzo odważne, 
wyraziste odcienie. Wie-
lokrotnie na jego obrazach 
pojawiają się krajobrazy i 
zwierzęta. Inspiracje czer-
pie głównie z programów 
przyrodniczych i geogra-

fi cznych. Zaobserwowane 
kadry przetwarza w dwu-
wymiarowe pejzaże.

Pytany o to, jakie ma 
plany  na przyszłość, odpo-
wiada bez wahania „dużo 
malować”. W rozmowach 
z Klaudiuszem przewija-
ją się oczywiście jego obawy 
związane np. z przyszłością. 
Obecnie, wspólnie z mamą 
i asystentem rodziny, pracu-
je nad tym, by mógł funkcjo-
nować w pełni samodzielnie. 
Dużo uwagi poświęca przy-
jaźni i miłości, które są rów-
nież tematami jego wierszy. 
Mimo to tworzenie obrazów 
zawsze wybija się na pierwszy 
plan. Każdy temat - książka, 
spektakl teatralny czy obej-
rzany fi lm zawsze sprowa-
dzany jest do malarstwa.

Klaudiusz przez lata 
był artystą tworzącym pod 
skrzydłami warszawskiej 
fundacji „Awangarda”, zaj-
mującej się m.in. promo-
waniem niepełnospraw-
nych artystów. Brał udział 
w wielu plenerach, jego pra-
ce sprzedawane były na za-
chodzie Europy. Fundacja 
realizowała wiele nietypo-

wych projektów, np. dzięki 
współpracy z marka BMW, 
na jeden z pojazdów nadru-
kowany został obraz Klau-
diusza. W „Awangardzie” 
znalazł się on w doborowym 
towarzystwie, bo, oprócz 
szeregu niepełnosprawnych 
artystów, związani byli z 
nią artyści tacy jak Piotr 
Młodożeniec czy Edward 
Dwurnik. Wszystko to wpi-
sywało się w światowy trend 
mody na tzw. art brud, czy-
li surową, niezafałszowaną 
sztukę. W Polsce nadal sta-
nowi ona pewną niszę, na 
świecie ma ona jednak za-
gorzałe grono zwolenników. 
Niestety, obiecująca współ-
praca została zakończona 
wraz z zawieszeniem dzia-
łalności przez „Awangardę”.

- Artyści, tacy jak Klau-
diusz, mogą w pełni rozwi-
nąć skrzydła jedynie, gdy 
znajdzie się osoba, która bę-
dzie potrafi ła je dobrze wy-
promować, manager sztu-
ki z prawdziwego zdarzenia. 
Klaudiusz jest z pewnością 
twórcą nie „na Sochaczew”, 
a „na świat” - mówi Barba-
ra Derda.

6 listopada w Galerii Hugo 
w Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą otwarto wystawę 
prac Anny, Beaty i Aleksan-
dry Sałacińskich. Jak mówi 
kurator galerii Marcin Hu-
go-Bader, po raz pierwszy 
w rodzinnym mieście, w 
takim składzie, pokazują 
swoje prace siostry - ar-
tystki, córki, matki, po-
dróżniczki. Każda z nich 
jest na innym etapie drogi 
twórczej i życiowej, dlatego 
prace są tak różne.

Beata Sałacińska to projek-
tantka i plastyczka, ukoń-
czyła Akademię Sztuk Pięk-
nych w Łodzi na Wydziale 
Tkaniny i Ubioru, a wcze-
śniej Liceum Plastyczne w 
Nałęczowie. Prowadzi zaję-
cia z rysunku i malarstwa w 
Teresińskim Ośrodku Kul-
tury. Artystycznie zajmu-
je się tkaniną i malarstwem, 
projektuje i dekoruje wnę-
trza, bierze udział w wysta-
wach i plenerach w kraju i 
zagranicą. 

Anna Sałacińska, lau-
reatka  „Sochaczewsk ie-
go Lauru”, także jest ab-
solwentką Akademii Sztuk 
Pięknych im. Władysława 
Strzemińskiego w Łodzi. 
Dyplom z wyróżnieniem 
obroniła w 2015 roku w Pra-
cowni Tkaniny Drukowanej 
i Malarstwa. Jako studentka 
i później brała udział w licz-
nych wystawach, plenerach 
i stypendiach. Obecnie jest 
związana z fi lmem animo-
wanym i grafi ką użytkową.

A lek sa ndra  Sa łaciń-
ska, podobnie jak jej siostry, 
jest absolwentką ASP w Ło-
dzi. Ukończyła Liceum Pla-
styczne w Nałęczowie ze 
specjalnością Projektowa-
nie form użytkowych oraz 
studia na kierunku Tkanina 
i ubiór ze specjalizacją Pro-
jektowanie odzieży. Zajmu-
je się projektowaniem i wy-
konywaniem  unikatowej 
odzieży oraz drukiem na 
tkaninie. 

Wystawa „Trzy Siostry” 
czynna będzie do 22 listo-
pada. 

Po prostu Klaudiusz
Klaudiusz Grabisna to artysta kompletny. We wszystko, co robi, wkłada sto procent 
zaangażowania i autentyczności. Jego twórczość została kolejny raz doceniona - 
zwyciężył w tegorocznej edycji Ogólnopolskiego Biennale Sztuki „Sochaczewski Laur”.

„Trzy Siostry” - wystawa 
sióstr Sałacińskich

Spotkanie z autorką 
i poetycka bitwa

Klaudiusz przywiązuje olbrzymią wagę do szczegółów, a wykończeniu prac poświęca wiele czasu
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Informacja o naborze uzupełniającym na ławników sądowych na kadencję 2016-2019
W związku z wejściem w życie zmiany ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych z dnia 27 lipca 2001 r. (Dz. U. 2016.2062 tj. z późn. zm.), działając na podstawie art. 160 i  art. 168 w/w 
ustawy na wniosek Prezesa Sądu Okręgowego w Płocku z dnia 19 października 2017 r. Rada Miejska w Sochaczewie dokona wyboru uzupełniającego ławników sądowych na lata 2016-2019:  

- do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku – 1 osoba;
- do orzekania w Sądzie Rejonowym w Sochaczewie – 2 osoby;

Ustawa prawo o ustroju sądów powszechnych stanowi, 
że ławnikiem może być wybrany ten, kto:
1. posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywil-
nych i obywatelskich,
2. jest nieskazitelnego charakteru,
3. ukończył 30 lat,
4. jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub 
mieszka w miejscu kandydowania, co najmniej od roku,
5. nie przekroczył 70 lat,
6. jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obo-
wiązków ławnika, 
7. posiada co najmniej wykształcenie średnie lub średnie 
branżowe.

Do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy ławni-
kiem powinna być wybrana osoba wykazująca szczególną 
znajomość spraw pracowniczych.

Ławnikami nie mogą być:
1. osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach 
oraz w prokuraturze,
2. osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia moż-
na żądać skierowania sprawy na drogę postępowania sądowego, 
3. funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowi-
ska związane ze ściganiem przestępstw i wykroczeń, 
4. adwokaci i aplikanci adwokaccy, 
5. radcy prawni i aplikanci radcowscy, 
6. duchowni, 
7. żołnierze w czynnej służbie wojskowej,
8. funkcjonariusze Służby Więziennej, 
9. radni gminy, powiatu i województwa.

Nie można być ławnikiem jednocześnie w więcej niż jednym 
sądzie. Kandydatów na ławników zgłaszają radom gmin: 
prezesi właściwych sądów, stowarzyszenia, inne organizacje 
społeczne i zawodowe, zarejestrowane na podstawie przepi-
sów prawa  z wyłączeniem partii politycznych oraz co najmniej 
pięćdziesięciu obywateli mających czynne prawo wyborcze, 
zamieszkujących stale na danym terenie.

Termin zgłaszania kandydatów na ławników:
Termin zgłaszania kandydatów upływa 27 listopada 2017 roku.

Wymagane dokumenty:
Zgłaszanie kandydatów na ławników dokonuje się na karcie 
zgłoszenia, do której kandydat ma obowiązek dołączyć doku-
menty, a które powinny być opatrzone datą nie wcześniejszą 
niż 30 dni przed dniem zgłoszenia:
1. informację z Krajowego Rejestru Karnego dotyczącą zgła-
szanej osoby,
2. oświadczenie kandydata, że nie jest prowadzone przeciwko 
niemu postępowanie o przestępstwo ścigane z oskarżenia 
publicznego lub przestępstwo skarbowe,
3. oświadczenie kandydata, że nie jest lub nie był pozbawiony 
władzy rodzicielskiej, a także, że władza rodzicielska nie 
została mu ograniczona ani zawieszona,
4. zaświadczenie lekarskie o stanie zdrowia, wystawione 
przez lekarza podstawowej opieki zdrowotnej w rozumieniu 
przepisów o świadczeniach opieki zdrowotnej fi nansowanych 
ze środków publicznych, stwierdzające brak przeciwwskazań 
do wykonywania funkcji ławnika.
5. ponadto należy dołączyć 2 zdjęcia, zgodnie z wymogami sto-
sowanymi przy składaniu wniosku o wydanie dowodu osobistego.

Do zgłoszenia kandydata na ławnika dokonanego na karcie zgłosze-
nia przez stowarzyszenie, inną organizację społeczną lub zawodową, 
zarejestrowaną na podstawie przepisów prawa, dołącza się również 
aktualny odpis z Krajowego Rejestru Sądowego albo odpis lub za-
świadczenie potwierdzające wpis do innego właściwego rejestru lub 
ewidencji dotyczące tej organizacji, opatrzone datą nie wcześniejszą 
niż 3 miesiące przed dniem zgłoszenia. 

Do zgłoszenia kandydata na ławnika dokonanego na karcie 
zgłoszenia przez obywateli dołącza się również listę osób 
zawierającą: imię (imiona), nazwisko, numer ewidencyjny 
PESEL, miejsce stałego zamieszkania i własnoręczny podpis 
każdej z pięćdziesięciu osób zgłaszających kandydata.
 

Wzory dokumentów można pobrać ze strony internetowej 
www.sochaczew.pl: Biuletyn Informacji Publicznej, zakładka: 
komunikaty i ogłoszenia, podzakładka: Wybory uzupełniające 
ławników sądowych 2016-2019, a także w Biurze Rady Miej-
skiej w Urzędzie Miejskim w Sochaczewie przy ul. 1 Maja 16  
w pokoju 219 - I piętro.

 Gdzie można składać dokumenty:
Karty zgłoszenia kandydata na ławnika sądowego, wraz ze 
wszystkimi niezbędnymi dokumentami, przyjmowane są w 
godzinach pracy Urzędu tj. od poniedziałku do piątku od godz. 
8.00-16.00, na I piętrze w pokoju 219 oraz za pośrednictwem 
poczty na adres Urząd Miejski w Sochaczewie, Biuro Rady 
Miejskiej, ul. 1 Maja 16, 96-500 Sochaczew (decyduje data 
wpływu do Urzędu).
Informacje związane z wyborami ławników udzielane są pod 
numerem tel.: (46) 862 28 34.

OGŁOSZENIE

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Pasowanie dla pierwszokla-
sistów to szczególna uroczy-
stość, jedyna taka w ich życiu. 
To oni w strojach galowych i 
kolorowych biretach odgrywa-
ją tu najważniejszą rolę. Przez 
kilka tygodni roku szkolnego 
zapoznają się z życiem i funk-
cjonowaniem w swojej szko-
le. Poznają nowych kolegów i 
koleżanki, dowiadują się, gdzie 
w szkole jest stołówka, szatnia, 
łazienki, u kogo szukać pomo-
cy w razie potrzeby. Ofi cjalne 
przyjęcie do szkolnej społecz-
ności odbywa się jednak pod-
czas symbolicznej uroczysto-
ści, gdy ślubują przy szkolnym 
sztandarze.

W uroczystościach w szko-
łach podstawowych nr 3, 4 i 6 
brali udział rodzice najmłod-
szych uczniów, wychowaw-

cy pierwszych klas, dyrekto-
rzy szkół, natomiast koledzy ze 
starszych klas, specjalnie na tę 
okazję, przygotowali występy 
artystyczne. W wydarzeniach 
uczestniczyli także przedsta-
wiciele Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie, m.in. odpowie-
dzialna za oświatę dyrektor 
Miejskiego Zespołu Ekono-
miczno-Administracyjnego - 
Danuta Szewczyk-Kozłowska, 
burmistrzowie Marek Fergiń-
ski i Dariusz Dobrowolski oraz 
przewodniczący Rady Miej-
skiej - Sylwester Kaczmarek. 
Samorządowcy życzyli pierw-
szakom powodzenia w rozpo-
czętej szkolnej przygodzie oraz 
samych sukcesów i wielu ra-
dosnych chwil spędzonych w 
ich szkołach. Wszyscy młodzi 
uczniowie zostali też obdaro-
wani pamiątkowymi dyplo-
mami i podarunkami od Rad 
Rodziców i Rad Uczniów. 

Dołączyli do szkolnych społeczności
Druga połowa października to w szkołach 
podstawowych czas pasowania uczniów 
najmłodszych klas. Uczestniczyliśmy w kilku 
takich uroczystościach na terenie Sochaczewa.

Pierwszaki z SP nr 4 przyjęte zostały do szkolnej społeczności w wyjątkowo wesołej atmosferze

Dyrektor SP nr 3 Krzysztof Werłaty podczas pasowania pierwszaków Nowi uczniowie nowo utworzonej SP nr 6 i nowa dyrektor
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Burmistrz Miasta Piotr Osiecki zaprasza przedstawicie-
li lokalnych organizacji pozarządowych na szkolenie, 
które odbędzie się 14 listopada o godz. 17.00 w kram-
nicach miejskich, w sali konferencyjnej na II piętrze. 
Poprowadzi je Andrzej Rybus-Tołłoczko.

Główne tematy szkolenia to nowe wzory oferty, umowy 
i sprawozdania dla organizacji pozarządowych, które 
ubiegają się o środki z urzędów miast i gmin. Podczas 
spotkania omówione zostaną m.in. takie zagadnienia 
jak: aspekty formalne wypełniania oferty, sposób jej 
konstruowania, sporządzanie kosztorysów i załączników 
do ofert, możliwe przesunięcia środków, sporządzanie 
sprawozdań z realizacji zadań publicznych, merytoryczne 
podsumowanie, osiągnięte rezultaty, rozliczenie faktur. 
Będzie też mowa o stosowaniu prawa zamówień publicz-
nych i konieczności ochrony danych osobowych.

Urząd Skarbowy zaprasza 
na cykl listopadowych spo-
tkań informacyjnych o Jed-
nolitym Pliku Kontrolnym 
VAT, z kolei Referat Obsłu-
gi Inwestora i Działalności 
Gospodarczej UM zachę-
ca do udziału w szkoleniu 
poświęconemu ewidencji 
VAT oraz zmianie sposobu 
regulowania składek ZUS. 
Zmiany wchodzą w życie 1 
stycznia, zatem przedsię-
biorcom nie zostało dużo 
czasu na ich poznanie i 
wdrożenie. 

Za niespełna dwa miesiące 
polskie fi rmy muszą być go-
towe do wdrożenia nowych 
przepisów związanych z ra-
portowaniem i ewidencją 
przepływu podatku VAT. 
Co istotne, zmiany te obej-
mą także mikroprzedsię-
biorstwa, czyli fi rmy jedno-
osobowe, a to oznacza, że 
od nowego roku także oso-
by samozatrudnione będą 
musiały prowadzić elek-
troniczną ewidencję VAT i 
przesyłać ją jako JPK_VAT 
(Jednolity Plik Kontrolny) 
organom skarbowym do 
każdego 25 dnia miesiąca. 

Druga istotna zmiana 
to wprowadzenie „e-skład-
ki” ZUS. Od stycznia każ-
dy przedsiębiorca wszyst-
kie należne składki będzie 
przelewał na jeden indywi-
dualny rachunek, a nie na 
kilka (dotychczasowe ra-
chunki zostaną zamknię-
te!). Jednym przelewem 
płatnik przekaże pienią-
dze na ubezpieczenia spo-
łeczne, zdrowotne, Fundusz 
Pracy itp. Firma nie będzie 
już podawała w przelewie, 

jakie składki opłaca i za 
jaki okres, gdyż ZUS każdą 
wpłatę podzieli proporcjo-
nalnie na wszystkie ubez-
pieczenia i fundusze. 

W związku z tak istotny-
mi zmianami w przepisach, 
burmistrz miasta zaprasza 
przedsiębiorców na bezpłat-
ne spotkanie informacyjne, 
podczas którego omówio-
ne zostaną obowiązki fi rm 
wobec Centralnej Ewiden-
cji i Informacji o Działalno-
ści Gospodarczej, Jednolity 
Plik Kontrolny, „e-składka”, 
prawa i obowiązki przyszłe-
go przedsiębiorcy wobec 
ZUS i Urzędu Skarbowego. 
Odbędzie się ono 17 listopa-
da o godz. 10.00 w sali kon-
ferencyjnej Kramnic Miej-
skich w Sochaczewie, ul. 1 
Maja 21 (II piętro). Zapisy 
na szkolenie przyjmuje Re-
ferat Obsługi Inwestora i 
Działalności Gospodarczej 
UM pod nr tel. 46 862 22 35 
wew. 307.

Z kolei Naczelnik Urzę-
du Skarbowego w Socha-
czewie zaprasza do udziału 
w akcji „Wtorki z Jednoli-
tym Plikiem Kontrolnym”. 
W każdy wtorek - 7, 14, 21 i 
28 listopada - o godz. 10.00 
w sali nr 3 Urzędu Skarbo-
wego rozpoczynać się będzie 
bezpłatne, otwarte szkole-
nie informacyjne z zakre-
su Jednolitych Plików Kon-
trolnych (JPK_VAT). Będzie 
można o wszystko zapytać, 
rozwiać wątpliwości, pobrać 
materiały informacyjne, do-
wiedzieć się, skąd pobrać 
bezpłatny program do roz-
liczeń, by w domu przetesto-
wać składanie JPK_VAT. 

daw

Agnieszka Poryszewska
agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

W ostatnim święcie 3. Warszaw-
skiej Brygady Rakietowej Obro-
ny Powietrznej wzięło udział 
kilkuset zaproszonych gości. 
Były to już czwarte uroczystości 
organizowane w naszym mie-
ście przez dowództwo WBROP. 
Od samego początku brygada 
ściśle współpracuje z władzami, 
stowarzyszeniami oraz społecz-
nością Sochaczewa. Żołnierze 
są współorganizatorami wielu 
przedsięwzięć patriotycznych, 
charytatywnych lub promocyj-
nych. Jednym z elementów do-
brej współpracy na linii władze 
- wojsko stało się ostatnio po-
wołanie Społecznego Komitetu 
Fundatorów Sztandaru dla 37. 
dywizjonu rakietowego Obro-
ny Powietrznej. Sztandar zosta-
nie ufundowany przez cztery sa-
morządy: powiat sochaczewski, 
miasto Sochaczew, gminę So-
chaczew i gminę Teresin. Znaj-
dą się na nim ściśle określone dla 
sztandarów jednostek wojsko-
wych symbole, takie jak krzyż 
kawalerski, dwie gałązki waw-
rzynu, wizerunek orła białego, 
numer jednostki wojskowej i na-
pis „Bóg Honor Ojczyzna”, a je-
śli sztandar funduje lokalna spo-
łeczność, to, za zgodą ministra 
obrony narodowej, można na 
jednym z płatów umieścić herby 
miejscowości i symbole związa-
ne z historią jednostki.

Postanowiliśmy przyjrzeć 
się bliżej temu, jak funkcjonu-
je brygada, nie tylko w trak-
cie ofi cjalnych wydarzeń. Same 
przygotowania do przeniesienia 
do nas żołnierzy trwały około 
dwóch lat. Przed przeprowadz-
ką wojskowych infrastruktura 
kompleksu koszarowego w Bie-
licach została poddana grun-
townej modernizacji. Wyre-
montowany został budynek 
dowództwa brygady, budynek 
koszarowy 38. dywizjonu zabez-
pieczenia Obrony Powietrznej, 

hangar i garaże. Obecnie trwa 
modernizacja budynku stołów-
ki oraz klubu wojskowego. W 
najbliższym czasie planowa-
ne są remonty dróg wewnętrz-
nych oraz budynku zajmowane-
go przez 37. dywizjon rakietowy.

Jak ustaliliśmy, zdecydowa-
na większość żołnierzy mieszka 
w Sochaczewie i okolicach, dużą 
grupę stanowią też mieszkańcy 
Warszawy.

- Na poprawę sytuacji 
mieszkaniowej kadry jednostek 
stacjonujących w Sochaczewie 
wpłynął zakup przez Wojsko-
wą Agencję Mieszkaniową 50 
mieszkań na ulicy Sochaczew-
skiego oraz wyremontowanie 
internatu wojskowego przy uli-
cy Lotników - powiedziała nam 
Agnieszka Zaręba, pracująca na 
co dzień w jednostce w Bielicach.

Priorytetem dla brygady 
jest szkolenie zarówno specja-
listyczne jak i ogólnowojsko-
we żołnierzy, a także utrzyma-
nie w dobrym stanie uzbrojenia 
i sprzętu wojskowego będącego 
na wyposażeniu dywizjonów 
rakietowych. Zwykły dzień za-
czyna się apelem porannym, na 
którym dowódcy stawiają za-
dania podwładnym, po czym 
żołnierze rozchodzą się do zajęć 
ujętych w tygodniowym planie 
szkolenia. Dzień kończy apel 
popołudniowy, na którym zo-
stają rozliczone wcześniej po-
stawione zadania.

W 2013 roku brygada 
podpisała porozumienie z ZS 
im. Jarosława Iwaszkiewicza, 
w którym funkcjonują kla-
sy o profi lu mundurowym. 
Jak mówią wojskowi, z per-

spektywy lat stwierdzić moż-
na, iż tego typu kształcenie 
jest przydatne dla osób, któ-
re chcą swoją karierę związać 
ze służbami mundurowymi. 
Uczniowie klas mundurowych 
realizują dwuletni cykl szko-
leń dotyczący wybranych za-
gadnień związanych nie tylko 
ze służbą w wojsku, ale rów-
nież  w straży pożarnej i poli-
cji. Uczą się m.in. musztry żoł-
nierskiej, podstaw strzelania, 
pracy bojowej i ratowniczej na 
sprzęcie wojskowym i strażac-
kim, podstaw kryminalisty-
ki i ratownictwa medycznego. 
Duża część absolwentów kon-
tynuuje naukę w Wojskowych 
Szkołach Ofi cerskich, Wyższej 
Szkole Policji w Szczytnie czy 
Szkole Głównej Straży Pożar-
nej w Warszawie.

Nasze wojsko 
od kuchni
Dowództwo Brygady oraz 38. Dywizjon Zabezpieczenia OP przeniosły się do Sochaczewa 
w 2012 roku. Jednak ich losy związane są z ziemią sochaczewską od wielu lat. Już w 1999 
roku w okolicach miasta zaczęły stacjonować pierwsze jednostki rakietowe.

Jednostka w pigułce
37. dywizjon rakietowy Obrony Powietrznej od chwili sformowania, to jest od 2012 
roku, wchodzi w skład 3. Warszawskiej Brygady Rakietowej Obrony Powietrznej. 
Dywizjon powstał na bazie trzech rozformowanych w dniu 31 grudnia 2011 roku, 
stacjonujących w Sochaczewie dywizjonów rakietowych Obrony Powietrznej: 5. dr 
OP (sformowanego w 1960 roku, a obecnego w Sochaczewie od 2003 roku), 61. dr 
OP oraz  63. dr OP (obydwa sformowane w 1970 roku i przeniesione do Bielic w 1999 
roku). W skład 37. dr OP wchodzą również żołnierze służący wcześniej w 9. dr OP, 
stacjonującym w Teresinie do 2004 roku, do momentu całkowitego rozformowania 
jednostki. 37. dr OP dziedziczy bojowe tradycje tych dywizjonów, związany jest z nimi 
wspólnym miejscem, kadrą i historią.

Idą zmiany 
dla przedsiębiorców

OGŁOSZENIE
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Tak wyjątkową koniuga-
cję przemijania pełną cie-
płych wspomnień, wzru-
szeń, łez i uśmiechu zawartą 
w słowach, muzyce i obra-
zie przedstawiono na pierw-
szym Wieczorze Zadusz-
kowym w Sochaczewskim 
Centrum Kultury przy ul. 
15 Sierpnia 83 w ubiegłą so-
botę, 4 listopada. Wieczór 
otworzyła podczas werni-
sażu Magdalena Franaszek-
-Niewiadomska, przedsta-
wiając unikatowe zdjęcia 
i obrazy wykonane przez 
sześciu artystów Pracowni 
Eksperymentów Audiowi-
zualnych Gamida Ibadul-
layeva działającej w SCK. 

Goście, którzy przyby-
li na ten listopadowy kon-
cert, zmierzyli się więc z 
przemijaniem uchwyconym 
okiem kamery... Przemija-
niem natury i człowieka. Z 
postaciami zamkniętymi w 
kliszach, które porysowa-
ły zmarszczki drzew. Z po-
staciami zamkniętymi w 
słojach, rzeźbach i znajdu-
jących się za kratami nie-
ubłaganego czasu... Tym za-
trzymanym przez sztukę 
chwilom towarzyszyła me-
lodia skrzypiec, która po-
prowadziła wszystkich do 
Klubu Kontrast, gdzie za-
prezentowano fi lm „Znaki”. 
Znaki pamięci... 

Tuż po fi lmie młodziut-

ka adeptka sztuki Maja Ry-
chwalska przeczytała znany 
wiersz Wisławy Szymbor-
skiej „Kot w pustym miesz-
kaniu”, który wprost ide-
alnie oddał ideę tego 
wieczoru... Przywrócenie 
pamięci o tych, którzy ode-
szli... O autorytetach, które 
budowały kolejne pokolenia 
naszej małej ojczyzny. O in-
żynierach dusz... O socha-
czewianach, wpisanych w 
historię Sochaczewa. Przez 
te wspomnienia, to prze-
mijanie, te kawałki cza-
su poprowadzili zebranych 
muzyk Cameraty Mazovii 
Andrzej Wierzbicki oraz re-
daktor dwutygodnika „Zie-
mia Sochaczewska” Jolanta 

Śmielak-Sosnowska.  Zatem 
w czterech odsłonach prze-
plecionych utworami na 
skrzypce (Monika Kościel-
na), gitarę (Leszek Wypych) 
i djambo (Gamid Ibadulla-
yev) powróciliśmy pamię-
cią do: Mieczysława No-
wackiego - pedagoga i zało-
życiela Państwowej Szkoły 
Muzycznej I i II stopnia w 
Sochaczewie, Janiny Sitkie-
wicz -  pedagoga i przewod-
niczącej Oddziału Rejono-
wego Polskiego Związku 
Emerytów, Inwalidów i 
Rencistów oraz honoro-
wych obywateli Sochaczewa 
- pani profesor Marii Goł-
kowskiej oraz księdza pra-
łata Józefa Kwiatkowskiego, 

którego zasługi dla naszej 
społeczności przypomniał 
przewodniczący Rady Miej-
skiej Sylwester Kaczmarek.

I choć chwilami tęskno-
ta i smutek ścisnęły za serce, 
to prowadzącym i tym, któ-
rzy włączyli się w tę „koniu-
gację” przemijania udało się 
choć na chwilę przywrócić 
obrazy wspaniałych ludzi - 
ich myśli, słowa, ich czas…

To był wyjątkowy wie-
czór... Zostanie nawleczony 
na nici pamięci wielu z nas... 
„Minąłeś/ minęłam/ już nas 
nie ma/ a ten szum wyżej/ to 
wiatr/ on tak będzie jeszcze 
wieczność wiał”.

Anna Wolińska

Wieczór wspomnień
Ja minę/ ty miniesz/on minie/ mijamy/ mijajmy... wypowiadał się podmiot 
liryczny w wierszu Haliny Poświatowskiej i... wszyscy kiedyś przecież przeminiemy. 
Pozostaną po nas tylko wspomnienia, okruchy czasu nawleczone na niejedną nić 
pamięci. Dopóki jest, dopóty nie wszystek umrę, umrzesz, umrzemy...

Za nami kolejna odsłona Artystycznych Kram-
nic. Tym razem była to porcja zajęć warsztato-
wych. Sama struktura spotkania rozrosła się 
do kilku godzin, gdyż organizatorzy musieli 
podzielić uczestników na grupy wiekowe. Wy-
darzenie w każdą niedzielę ściąga do kramnic 
wielu amatorów kultury.

Dzieci, poza zabawą z muzyką pod okiem Ka-
tarzyny Orlińskiej, miały w niedzielę 5 listopa-
da okazję do pracy z gipsorytem, którego tajniki 
przybliżyła im Barbara Derda. Tworzenia pa-
pierowych kwiatów uczyła Jadwiga Orczyk-Mi-
ziołek. Pomysłodawczyni projektu „Artystycz-
ne Kramnice”, Joanna Niewiadomska-Kocik, 
przypomina, że już w najbliższą niedzielę, 12 li-
stopada, odbędzie się spotkanie z Kapelą Mazo-
wiecką. (seb)

Zainteresowanie wydarzeniem nie słabnie

Już 7 listopada w choda-
kowskiej siedzibie Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury odbędzie się I Konkurs 
Wokalny Piosenki Patrio-
tycznej „Polskie Drogi”. 
Start o godz. 9:00.

Wydarzenie związane jest 
ze zbliżającymi się obcho-
dami 100-lecia odzyskania 

niepodległości. W rywali-
zacji wezmą udział osoby w 
wieku od 3 do 19 lat.

Z kolei w czwartek 9 li-
stopada w SCK przy ul. Że-
romskiego 8 o godz. 18:00 
odbędzie się wieczorek patrio-
tyczny w wykonaniu Studia 
Wokalnego Piotra Milczarka i 
Grupy Teatralnej „Rekwizyt” 
Damiana Jaworskiego.

Patriotycznie w SCK
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Mikołajkowy koncert 
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Już 2 grudnia, o godz. 18.00 w So-
chaczewskim Centrum Kultury 
odbędzie się mikołajkowa wielka 
gala projektu „Sochaczew Roz-
śpiewany - Przetrwamy”. Sam 
tytuł finału znanego sochacze-
wianom projektu nawiązuje do 
piosenek Wojciecha Młynarskie-
go i innych znanych artystów, tj.: 
Włodzimierza Korcza, Janusza 
Senta, którzy współpracowali  z 
mistrzem słowa, wieszczem pol-
skiej piosenki - autorem chociaż-
by słynnego „Och, życie, kocham 
cię nad życie”.

Wojciech Młynarski od-
szedł w marcu w wieku 76 lat, 
pozostawiając po sobie ponad 
dwa tysiące utworów. Utwo-
rów, z których każdy bez wy-
jątku jest wyjątkowy, bo stoi 
na straży Polski - jej historii, 
tradycji, kultury i mowy oj-
czystej. Tym samym zbudo-
wał pomnik trwalszy niż ze 
spiżu, o który należy dbać, a 
jego dzieła przekazywać z po-

kolenia na pokolenie, wnika-
jąc głęboko w myśli zawarte 
w jego twórczości.

Szczęśliwa trzynastka laure-
atów tegorocznej edycji „Socha-
czewa Rozśpiewanego” ma więc 
przed sobą trudne zadanie, ale 
instruktorzy i artyści SCK opie-
kujący się zespołem OPEN DAY 
2017 wierzą głęboko, że podczas 
pierwszej, konkursowej części 
Wielkiej Gali młodzi wokaliści 
wykonają piosenki, wkładając w 
to całe swoje serca. A ich koncert 
będzie w pewnym sensie hołdem 
złożonym artyście. Hołdem wy-
jątkowym, ponieważ składanym 
przez młodzież, której chłon-
ne umysły oraz ogromne serca 
potrafi ą wyrazić prawdziwe, ni-
czym nie skażone myśli i emocje.

Usłyszymy zatem w ich 
wykonaniu chociażby piosen-
ki: „Marsz samotnych kobiet”, 
„Odkryjemy miłość niezna-
ną”, „Jeszcze się tam żagiel bie-
li” i oczywiście słynną tytułową 

piosenkę „Przetrwamy”. Laure-
atów, poza publicznością, oce-
niać będzie Dorota Osińska - 
aktorka warszawskiego teatru 
RAMPA, wokalistka programu 
„� e Voice of Poland”. Gwiaz-
da wieczoru, wzorem ubiegłych 
edycji projektu, nie tylko oce-
ni naszą zdolną sochaczewską 
młodzież, lecz także wystąpi w 
drugiej części z własnym kon-
certem. Piosenkarka występo-
wała wcześniej na wielu scenach 
muzycznych i teatralnych w Pol-
sce, a także w USA, Kanadzie, 
Niemczech i Francji.  Śpiewała 
u boku takich wykonawców jak: 
Zbigniew Wodecki, Irena San-
tor, Alicja Majewska, Stanisła-
wa Celińska, Magda Umer, Zbi-
gniew Zamachowski, Krzysztof 
Kolberger czy Grupa MoCar-
ta. Warto też wspomnieć, że do-
tychczasowy repertuar tej zna-
nej piosenkarki tworzyli wybitni 
autorzy i kompozytorzy: Wło-
dzimierz Korcz, Jerzy Satanow-

ski, Zygmunt Konieczny, Magda 
Czapińska, a także Jacek Cygan. 

Czeka nas zatem wieczór 
pełen wrażeń – dowiemy się, kto 
został głosem Sochaczewa 2017 
i wysłuchamy aż dwóch kon-
certów wypełnionych piękny-
mi polskimi utworami. Na na-
szą drogą publiczność czekają 
też mikołajkowe niespodzian-
ki – pyszna sochaczewska kawa 
i nagrody dla publiczności ufun-
dowane przez sochaczewskich 
artystów i mecenasów sztuki, 
którym już dziś serdecznie dzię-
kujemy za wsparcie oraz pomoc 
w takich właśnie społecznych 
projektach kształcących przyszłe 
pokolenia i pozwalających mło-
dej, uzdolnionej młodzieży sta-
wiać pierwsze kroki na scenie.

Bilety na Wielką Galę Pro-
jektu „Sochaczew Rozśpiewa-
ny” można zamówić, dzwoniąc 
pod numery telefonów: 507 501 
227, 46 863 07 68 lub zakupić w 
SCK przy ul. Chopina 101. 

Ogólnopolskie Mistrzostwa 
w Tańcu Nowoczesnym, 
które odbyły się pod koniec 
października w Poznaniu, 
dobiegły końca.

Miło nam poinformo-
wać, że tancerze sochaczew-
skiego zespołu tanecznego 

ABSTRAKT wrócili ze sto-
licy Wielkopolski z wieloma 
miejscami fi nałowymi, zmę-
czeni - ale i szczęśliwi, bogat-
si o nowe doświadczenia.

Gratulujemy tancerzom 
i życzymy dalszych sukce-
sów!
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WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Alvinowi brakuje szczę-
ścia, bo czym innym wyja-
śnić to, że taki fajny, wesoły 
piesek ciągle nie ma domu 
i w schronisku spędza już 
czwarty rok? Alvin trafi ł 
do Azorka w połowie 2013 
r. Jest w średnim wieku, ma 
ok. 7-8 lat, a więc drugie tyle 
jeszcze przed nim. Nie jest 
duży, sięga poniżej kolana 
i ma śliczne, dłuższe, kre-
mowo-białe futerko z pu-
szystym ogonem. Alvin ma 
niespożyte zapasy energii. 
Gdy podchodzi się do jego 
boksu, skacze jak piłeczka, 
prosząc o spacer. Na smyczy 
trochę ciągnie, ale z każdym 
spacerem jest coraz lepiej. Z 
suniami dogaduje się bez 
problemu. Obecnie mieszka 
w boksie z innym pieskiem i 
również jest grzeczny i spo-
kojny. Alvin może miesz-
kać zarówno w bloku jak i w 

domu. Potrzebny mu jedy-
nie kochający człowiek, któ-
ry zapewni dom pełen miło-
ści (nr schroniskowy: 1809).

Snickers mieszka w 
Azorku od prawie 4 lat. Tra-
fi ł tu jako młodziutki psiak, 
nigdy nie miał prawdziwego 
domu i opiekuna, który by 
go kochał. Snickers smutno 

patrzy przez schroniskowe 
kraty, ale jest taki moment, 
gdy jego oczy nabierają bla-
sku. To chwila, kiedy czło-
wiek podchodzi do jego bok-
su, bo ludzi Snickers kocha 
ponad życie. Na widok czło-
wieka cieszy się jak szalony. 
Pełnią szczęścia jest wspólny 
spacer, nie tylko dlatego, że 

ma upragnioną chwilę wol-
ności, ale przede wszystkim 
dlatego, że może być wresz-
cie blisko człowieka, przytu-
lać się i być głaskanym. Pies 
uwielbia dzieci. Ma ok. 4-5 
lat, sięga do kolan. Jest bar-
dzo łagodny wobec czło-
wieka i kontaktowy. Akcep-
tuje sunie, w stosunku do 
samców jest dominujący i 
bywa agresywny. Możliwa 
jest adopcja tylko do takie-
go domu, gdzie będzie trak-
towany jak członek rodziny, 
bo to psiak, który człowieka 
potrzebuje jak powietrza (nr 
schroniskowy 1734).

W przypadku adopcji 
zwierząt obowiązuje proce-
dura i umowa adopcyjna. 
O szczegóły należy pytać w 
Azorku pod numerem te-
lefonu 791-606-109. Schro-
nisko mieści się w Kożusz-
kach Parcel 76 A.

Sejm znowelizował prze-
pisy dotyczące gospodarki 
opakowaniami i odpadami 
opakowaniowymi. Od no-
wego roku nie dostaniemy 
w sklepie foliowej siatki na 
zakupy. Będziemy musieli 
za nią zapłacić.

Nowe przepisy mają ogra-
niczyć używanie foliowych 
torebek, które są prawdziwą 
zmorą dla środowiska natu-
ralnego. Ustawodawca uwa-
ża, że konieczność zapłace-
nia nawet kilkudziesięciu 
groszy za reklamówkę spra-
wi, że klienci zastanowią 
się, czy jest im naprawdę 
niezbędna i częściej będą 
sięgać po torby wielokrot-
nego użytku.

Specjaliści od ochrony 
środowiska od dawna biją 
na alarm i pokazują staty-
styki. Wynika z nich, że Po-
lak zużywa 300-400 folió-
wek rocznie, podczas gdy 

np. Niemiec - 70, a Skandy-
nawowie dosłownie kilka 
rocznie. Żywot cienkich re-
klamówek wyliczono śred-
nio na 30 minut. Większość 
z nich, po przyniesieniu za-
kupów do domu, trafi a do 
kosza. Z kolei czas rozkła-
du foliowej torby wynosi od 
100 do 400 lat. Wiele z nich 
nie trafi a na wysypisko, za-
nieczyszczają ulice, lasy i 
wodę, dostają się do poży-
wienia dla zwierząt.

Mimo że przepisy mają 
obowiązywać od nowe-
go roku, w Sochaczewie już 
można zauważyć nadcho-
dzące zmiany. Wprowadziło 
je kilka sklepów oraz aptek. 
Torebkę foliową dostanie-
my bezpłatnie tylko wtedy, 
kiedy przemawiają za tym  
względy higieniczne lub ku-
pujemy żywność luzem (np. 
drobne owoce, mięso). Do 
pozostałych ma być doliczo-
na opłata recyklingowa. (sos)

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Z inicjatywy wicedyrektor 
Lucyny Sobieraj i kierow-
nika szkolenia praktyczne-
go Macieja Wódki doszło 
do nawiązania kontaktu z 
absolwentem Zespołu Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego - Pawłem Wierz-
bickim, obecnie prezesem 
zarządu Schindler Polska 
Sp. z o.o. Dzięki temu we 
wrześniu tego roku szkol-
nego doszło do utworzenia 
klasy patronackiej.

Schindler Polska to spół-
ka-córka międzynarodowego 
koncernu Schindler z siedzibą 
w Szwajcarii, posiadającego 
139-letnią tradycję w projek-
towaniu, produkcji, montażu i 
serwisowaniu wind, schodów 
i chodników ruchomych. 

Obecnie koncern posia-
da fabryki i fi lie na wszystkich 
kontynentach oraz zatrudnia 
ponad 45.000 pracowników w 
ponad 1000 oddziałach. Począ-
tek działalności w Polsce datuje 
się na rok 1928. Ponownie, jako 

przedstawicielstwo, koncern 
wszedł na polski rynek w 1995 r.,
a od 1997 działa jako Schindler 
Polska. 

Czym różni się klasa pa-
tronacka od zwykłej klasy? 
Przede wszystkim dostępem 
do nowoczesnego sprzętu, co 
przekłada się na wzrost jako-
ści nauki i przygotowania 
specjalistów. Ale plusów wy-
nikających z podjętej współ-
pracy jest znacznie więcej. 
Firma Schindler w ramach 

patronatu zaproponowała 
m.in.: przyjęcie trzech naj-
lepszych uczniów na płatne 
wakacyjne staże, poprowa-
dzenie bezpłatnych warsz-
tatów dla uczniów i nauczy-
cieli zawodu, organizację 
bezpłatnych praktyk szkol-
nych dla uczniów w trak-
cie trwania roku szkolnego, 
przekazanie podręczników 
branżowych oraz pomocy 
dydaktycznych, a nawet wy-
posażenie sali patronackiej. 

Coraz więcej szkół za-
wodowych we współpracy 
z biznesem tworzy klasy pa-
tronackie. Pracownicy ZS 
CKP są dumni, że jako jed-
ni z  pierwszych w powiecie 
sochaczewskim przenieśli 
dobre praktyki i sprawdzo-
ne wzorce do swojej szko-
ły, Dzięki temu stworzyli 
uczniom nowe możliwości 
rozwoju i planowania karie-
ry wraz z rozpoczęciem na-
uki w „Osiemdziesiątce”. 

Szkoła Podstawowa nr 2 w 
Sochaczewie 24 paździer-
nika gościła przedstawicie-
li fi rmy DANFOSS, którzy 
przybliżyli uczniom wie-
dzę z zakresu oszczędzania 
energii. 

Z tej okazji szkołę odwiedzili 
również zastępca burmistrza 
Marek Fergiński, prezes so-
chaczewskiego Przedsiębior-
stwa Energetyki Cieplnej Ja-
rosław Dorociak, dyrektor 
Miejskiego Zespołu Ekono-
miczno-Administracyjnego 
Danuta Szewczyk-Kozłowska 
i przewodniczący rady rodzi-
ców Adam Kloch.

Spotkanie otworzył dy-
rektor szkoły Dariusz Ko-
siński, a jego podopiecz-
ni zaprezentowali pokłady 
energii życiowej - najpierw, 
w szalonym tańcu groźnych 

piratów, następnie w poka-
zie dotyczącym udzielania 
pierwszej pomocy.

Po części artystycznej 
głos zabrali goście i eks-
perci w dziedzinie ener-
gii - Aleksandra Stępniak i 
Maciej Cielątkowski. W for-
mie prezentacji przedstawi-
li działalność fi rmy Danfoss 
oraz informacje związane z 
oprogramowaniem wizu-
alizującym poziom zużycia 
energii w szkołach.

Uczniowie klas 6 i 7 
uczestniczyli w warsztatach, 
które dostarczyły informa-
cji o zużyciu energii oraz 
sposobach jej oszczędzania, 
a także wielu ciekawostek 
dotyczących korzystnych 
zachowań prowadzących 
do oszczędzania energii za-
równo w szkole, jak i w ro-
dzinie. (seb)

Uczniowie „dwójki” wiedzą 
jak oszczędzać energię

Reklamówki na cenzurowanym
Alvin i Snickers szukają opiekunów

Schindler Polska wspiera ZS CKP 
Od września tego roku w „osiemdziesiątce” działa klasa patronacka fi rmy Schindler, światowego 
potentata w produkcji wind, dźwigów towarowych, schodów ruchomych. Z patronatu fi rmy 
korzystają uczniowie kształcący się w zawodzie technik urządzeń dźwigowych.

Klasa patronacka daje możliwość pracy z wysokiej klasy specjalistami
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Na decydujący o awansie 
mecz fi nałowy sochaczew-
scy rugbiści udali się do War-
szawy, gdzie na ulicy Wawel-
skiej czekało ich spotkanie ze 
stołeczną Skrą. Awans nie był 
zwyczajną formalnością, Skra 
to bowiem solidny zespół (w 
sezonie dwa mecze zakończy-
ły się wygraną Orkana i dwa 
Skry).

Mecz rozpoczął się nie-
szczęśliwie dla Kamila Dud-
kowskiego, który już w 5. mi-
nucie, w wyniku kontuzji, 
musiał opuścić boisko. Za-
stąpił go Daniel Woźniak. 
Wynik spotkania w 8. mi-
nucie otworzył Bartłomiej 
Sadowski. Orkan nie cieszył 
się jednak zbyt długo prowa-
dzeniem. Skra starała się wy-
korzystać przewagę własne-
go boiska. Agresywna gra w 
obronie i skuteczne akcje w 
ataku przeprowadzone przez 
gospodarzy sprawiły, że od 27. 
minuty prowadzili 14:7. Tajną 
bronią sochaczewian okazał 
się jednak Emil Kowalewski, 
który, niczym taran, łamał 
obronę gospodarzy i jeszcze 
przed przerwą dwukrotnie 
zameldował się na polu punk-
towym rywali. Orkan scho-
dził na przerwę z trzypunkto-
wą przewagą. 

Po wznowieniu gry żadna 
z drużyn nie zamierzała od-
dawać swojego pola bez walki. 
Skuteczniejsi okazali się so-
chaczewianie. W 49. minucie, 
po faulu na zawodniku wpa-
dającym na pole punktowe, 
sędzia zarządził „karną piąt-
kę”, czyli w praktyce siedem 
punktów dla przyjezdnych, 
zapisane na konto kapitana 
Orkana, Macieja Brażuka. Li-
der drużyny, grający na pozy-
cji wiązacza, wykorzystywał 
swoje doświadczenie, skutecz-
nie kierował grą i rozdzielał 
piłki do zawodników ataku. 
Na pochwałę zasługuje także 
świetna gra sochaczewskiego 
młyna. Skuteczna szarża i do-
bre przenoszenie gry kopami 

na połowę gospodarzy, nale-
żały do kolejnych składników 
zwycięskiej mikstury Orkana. 

Zdecydowanie najładniej-
szą akcją całego meczu, za-
kończoną punktami dla Orka-
na, było puszczenie „szczura” 
(zaskakujący obrońców kop 
po ziemi za ich plecy), po któ-
rym do piłki dopadł i położył 
ją Bartłomiej Sadowski. Akcja 
ta na kwadrans przed ostatnim 
gwizdkiem sędziego praktycz-
nie przesądziła o wygranej w 
meczu. Na sześć minut przed 
końcem, celną próbą z rzutu 
karnego, wynik spotkania na 
35:19 dla Orkana ustalił Mi-
chał Gadomski. 

Konieczność rozegra-
nia meczu na wyjeździe nie 
przeszkodziła sochaczew-
skim kibicom na opanowa-
nie dopingiem trybun sta-
dionu gospodarzy. Końcowy 
gwizdek połączył się z wybu-

chem radości, a podopieczni 
trenera Macieja Misiaka mo-
gli odebrać puchar za zwycię-
stwo w I lidze rugby i fetować 
awans do Ekstraligi. Za trud 
włożony w całym minionym 
sezonie, wykonanie ogrom-
nej pracy i osiągnięty sukces, 
zawodnikom Orkana, ich ro-
dzinom, przyjaciołom oraz 
wszystkim, którzy wspiera-
ją sochaczewskie rugby, dzię-
kował kapitan drużyny Ma-
ciej Brażuk wraz z prezesem 
RCO Robertem Dłutkiem.

Przed Orkanem w tym 
roku pozostał do rozegra-
nia jeszcze jeden mecz. 18 
listopada sochaczewianie 
pojadą do Gdańska, aby 
tam zagrać towarzysko z 
ekipą Rugby Pomorze. Se-
zon 2018 roku to na razie 
plan w kalendarzu, ale już 
teraz warto sobie zaplano-
wać obowiązkową obec-
ność na kolejnych meczach, 
bowiem Orkan zmierzy się 
z najlepszymi drużynami w 
naszym kraju.

Orkan wygrywa ze Skrą 
i awansuje do Ekstraligi!
Pierwsza drużyna Orkana Sochaczew w sobotę 4 listopada pokonała w fi nale 
I ligi rugby Skrę Warszawa 35:17 (17:14) i tym samym zapewniła sobie 
przepustkę do gry w Ekstralidze w przyszłym sezonie.

Skra Warszawa - RC Orkan Sochaczew 17:35 (14:17)
Punkty: Bartłomiej Sadowski 10, Emil Kowalewski 10, Maciej Brażuk 7, 

Michał Gadomski 6, Michał Kępa 2
Skład Orkana: Marcin Krześniak (Tomasz Malesa), Mauro Lazzari, 

Jakub Młyńczak, Krystian Mechecki, Bartłomiej Sadowski, Michał Kępa, 
Konrad Pietrzyk (Adrian Pętlak), Maciej Brażuk, Kamil Dudkowski 

(Daniel Woźniak), Kamil Palasik (Mariusz Brodowski), Emil Kowalewski, 
Daniel Niemyjski (Tomasz Szymański), Tomasz Markiewicz (Kamil 

Kościelewski), Łukasz Syperek (Kamil Wydrzyński), Michał Gadomski. 

Seniorzy Orkana Sochaczew 
zajęli czwarte, najwyższe 
w tym sezonie, miejsce w 
turnieju „siódemek” roze-
granym w niedzielę 29 paź-
dziernika w Unisławiu. 

Drużyna  prowadzona przez 
Macieja Misiaka po prze-
granej w fazie grupowej z 
Posnanią i zwycięstwie nad 
Juvenią Kraków, spotka-
ła się w półfi nale z Lechią 
Gdańsk. Był to bardzo emo-
cjonujący mecz. Orkan do 
przerwy przegrywał 14:0. 
W drugiej połowie odrobił 
straty i doprowadził do do-
grywki, w której niestety to 
rywale zdobyli przyłożenie 
i awansowali do fi nału. W 
meczu o trzecie miejsce so-
chaczewianie zmierzyli się 
z Tytanem Gniezno. Nieste-
ty, pomimo prowadzenia do 
przerwy, ostatecznie ulegli 
Tytanowi i musieli się zado-
wolić czwartym miejscem.

Niemniej jednak jest to 
najlepsza lokata w tym se-

zonie (I turniej – 7. miejsce, 
II turniej – 6. miejsce). Wio-
sną rozegrane zostaną jesz-
cze trzy turnieje oraz fi nał. 
Wystąpi w nim osiem naj-
lepszych drużyn. Orkan po 
trzech turniejach, z dorob-
kiem 57 punktów, zajmu-
ję obecnie szóste miejsce w 
stawce 13 drużyn.

Skład Orkana: Daniel 
Woźniak, Kamil Palasik, Ja-
kub Młyńczak, Piotr Czar-
necki, Marcin Krześniak, 
Wojciech Krześniak, Bar-
tłomiej Sadowski, Mauro 
Lazzari, Krystian Mechec-
ki, Adrian Pętlak, Tomasz 
Szymanski (c).

Siódemki na półmetku

Faza grupowa
Orkan - Posnania 0:20 (0:10)
Orkan - Juvenia 19:5 (12:0)
punkty: M. Krześniak 9, Młyńczak 5, Mechecki 5
Półfinał
Orkan - Lechia Gdańsk 14-19 (0-14; 14:14)
punkty: Sadowski 7, M. Krześniak 7
Mecz o III miejsce
Orkan - Tytan Gniezno 7:12 (7:5)
punkty: M. Krześniak 7

Drużyna Orkana Sochaczew 
zwyciężyła w I Turnieju Grand 
Prix Juniorów w Rugby 7 ro-
zegranym 22 października w 
Łodzi. 

W grupie Orkan zagrał trzy 
spotkania. Dwa z nich wygrał 
i poniósł porażkę z głównym 
faworytem turnieju - Juvenią 
Kraków. Półfi nał z Legią War-
szawa to koncertowa gra na-
szych juniorów, którzy zdomi-
nowali rywali.

W fi nale juniorzy Orka-
na mieli szansę na rewanż za 
wcześniejszą przegraną z ekipą 
z Krakowa. Do meczu podeszli 
bardzo skoncentrowani, od sa-
mego początku narzucili swój 
styl gry silnemu przeciwniko-
wi. Mecz stał na wysokim i wy-
równanym poziomie. Ostatecz-
nie zakończył się trzypunktową 

wygraną sochaczewskiego ze-
społu i tym samym zwycię-
stwem w pierwszym z trzech 
turniejów grand prix, które za-
decydują o mistrzostwie Polski 
juniorów w rugby 7.

Skład juniorów Orkana: 
Adrian Nowakowski, Antoni 
Gołębiowski, Filip Perak, Jan 
Król, Kacper Szufl iński, Patryk 
Książek, Hubert Lewandowski, 
Ksawery Struss, Jan Mroziński, 
Kacper Getka, Przemysław Do-
bijański, Sebastian Kitliński, Se-
bastian Misiak. 

Smoki pokonane w fi nale 

Eliminacje
Orkan - Rugby Białystok 50:0
Orkan - Juvenia Kraków 7:19
Ogniwo Sopot - Orkan 5:28
Półfinał
Legia Warszawa - Orkan 12:43
Finał
Juvenia Kraków - Orkan 14:17
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28 października ośmioro 
zawodników i zawodniczek 
Dragon Fight Club Sochaczew 
wzięło udział w Międzynaro-
dowym Turnieju Dzieci i Mło-
dzieży Ne-Waza/BJJ rozgry-
wanym w Wołominie. 

Startowało łącznie ponad 140 
osób, w tym zawodnicy z naj-
lepszych klubów z Polski, kon-
kurencja była zatem mocna, a 
walki były naprawdę na wyso-
kim poziomie. Mimo to mło-
dzi Dragoni udowodnili swoje 

umiejętności, przywożąc łącz-
nie 11 medali. 

Zdobyli je: Marysia Pałyska 
(dwa złota w grupie III w kat. do 52 
kg i open), Kamila Janicka (złoto w 
grupie IV w kat. do 56 kg), Nata-
lia Burzyńska (złoto w grupie V w 
kat. open), Natalia Kawecka (dwa 
srebra w grupie III w kat. do 40 
kg i do 44 kg), Karolina Białogło-
wa (srebro w grupie V w kat. do 68 
kg), Marcel Przybyłowski (srebro 
w grupie I w kat. do 32 kg i brąz 
w kat. do 36 kg), Artur Pysaniuk 
(brąz w grupie III w kat. do 41 kg).

11 medali smoków

W pierwszym spotkaniu 
młoda, ale już doświadczona 
grą w sochaczewskiej lidze 
drużyna Piasta Feliksów, po 
zaciętym pojedynku, poko-
nała debiutujący w rozgryw-
kach ALPS zespół Wolnych 
Elektronów. W czwartym 
secie, przy prowadzeniu 
Wolnych Elektronów 2:1 
w setach i 21:14 w małych 
punktach wydawało się, że 
mecz jest już rozstrzygnię-
ty. Zawodnicy Piasta zmo-
bilizowali się jednak i wyko-
rzystali rozprężenie rywali. 
Wygrali czwartą i rozstrzy-
gającą piątą partię.

Nie mniejsze emocje 
przyniosły derby Sochacze-
wa - mecz „Ogrodników” z 
Volleyem. Volley w tie-bra-
ku przegrywał już 11:14 i 
doprowadził do tego, że 
miał piłkę meczową. Grany 
ostatecznie na przewagi pią-
ty set zakończył się jednak 
triumfem ZSR CKU. 

Hitem trzeciej kolejki 
był bez wątpienia mecz ekip 
GOSiR Babice i SRS Mo-
stu Wyszogród. Zwycięsko 
z tego pojedynku wyszedł 
zespół z Babic, który poko-
nał rywali w czterech setach 
i objął prowadzenie w tabe-
li ALPS. Co ciekawe zwy-
cięska drużyna grała bez 
zmienników. Wyszli na par-

kiet w sześciu i w jednym 
składzie rozegrali całe spo-
tkanie. 

Mecze w trzeciej kolejce 
Amatorskiej Ligi Piłki Siat-
kowej sędziował Piotr Kosiac-
ki. Pauzował zespół Teresina. 
Czwarta kolejka odbędzie się 
w niedzielę 12 listopada. W 
jej ramach rozegrane zostaną 
następujące spotkania: 10.00: 
Volley Sochaczew - GOSiR 
Babice; 11.30: Wolne Elektro-
ny - ZSR CKU Sochaczew; 
13.00: Teresin - KS Piast Fe-
liksów. 
Składy drużyn:
KS Piast Feliksów: Piotr Ostrowski, Mateusz 
Burzyński, Adam Wiśniewski, Adrian Kucharewicz, 
Piotr Fergin, Mateusz Ostrowski, Artur Rokicki, 
Mateusz Grzegorek.

Wolne Elektrony: Krzysztof Wąsowski, Maciej Ke-
nig, Michał Gmurek, Damian Szachowicz, Damian 
Sieczkowski, Jakub Rykała, Mateusz Rosa, Daniel 
Markuszewski, Rafał Szwede.

ZSR CKU Sochaczew: Sławomir Grzelak, Wojciech 
Socha, Przemysław Woźniak, Marcin Gawroński, 
Bartłomiej Kacprzak, Piotr Mydlak, Mateusz Plichta, 
Maksymilian Supera.

Volley Sochaczew: Adam Cierebiej, Tomasz Wal-
czewski, Kamil Dorodziński, Michał Werłaty, Jakub 
Stasiak, Robert Gajda, Krzysztof Rąg, Damian Rąg, 
Damian Dorodziński.

GOSiR Babice: Marcin Jakubowski, Mateusz 
Grabowski, Kamil Rusak, Paweł Zackiewicz, Paweł 
Dryński, Mariusz Cendrowski.

SRS Most Wyszogród: Mariusz Pakuła, Marcin 
Błaszczyk, Piotr Błaszczyk, Emil Jasiński, Tomasz 
Rogoziński, Grzegorz Kozak, Radosław Pachelski, 
Kamil Fortas, Piotr Rasztemborski.

Trzecia kolejka pełna emocji
W niedzielę 29 października w hali MOSiR przy ul. Kusocińskiego rozegrano trzecią kolejkę 
Amatorskiej Ligi Piłki Siatkowej. Mecze były tym razem bardzo wyrównane, dwa rozstrzygnięto 
dopiero w tie-breakach. Na prowadzenie w tabeli wyszła drużyna GOSiR Babice. 

KS Piast Feliksów - Wolne Elektrony: 3:2 
(25:17, 17:25, 16:25, 26:24, 15:13)
MVP: Artur Rokicki (KS Piast Feliksów)

ZSR CKU Sochaczew - Volley Sochaczew 3:2 
(26:24, 15:25, 23:25, 26:24, 18:16)
MVP: Piotr Mydlak (ZSR CKU Sochaczew)

GOSiR Babice - SRS Most Wyszogród 3:1 (25:17, 24:26, 25:15, 25:11)
MVP: Mariusz Cendrowski (GOSiR Babice)

Tabela po III kolejce

1. GOSiR Babice 6:1 6

2. SRS Most Wyszogród 7:3 6

3. KS Piast Feliksów 6:5 5

4. Wolne Elektrony 5:3 4

5. Volley Sochaczew 5:7 4

6. ZSR CKU Sochaczew 3:8 2

7. Teresin 1:6 0

4 listopada w Warszawie 
odbyły się zawody judo po-
święcone pamięci trenera 
Sławomira Pacholaka. Re-
prezentanci Sochaczew-
skiego Centrum Sportów 
Walki wywalczyli na nich 
trzy medale.

W turnieju wzięło udział 
ponad 500 zawodników 
i zawodniczek z ponad 
50 klubów, w tym repre-
zentanci Ukrainy, Wiel-
kiej Brytanii, Łotwy, Rosji, 
Gruzji, Białorusi, Słowacji. 
Zawody były rozgrywane 
w kategoriach U13/U11/
U9. Sześcioosobowa grupa 

judoków SCSW reprezen-
towała Sochaczew, zdoby-
wając trzy medale (złoty i 
dwa brązowe).

W rocznikach 2007-
2008 złoty medal wy-
walczyła Roksana Wy-
socka, wygrywając trzy 
walki przez ippon w kate-
gorii wagowej 43 kg+. Po-
nadto Konrad Zdanowski, 
Aleksander Fabiańczyk 
oraz Igor Sierociński od-
padli w walkach elimina-
cyjnych. W rocznikach 
2009-2010 brązowe me-
dale wywalczyli Krystian 
Kacprzak (30 kg) i Mateusz 
Mergner (22 kg).

W sobotę 18 listopada wystar-
tuje V sztafetowy bieg ku czci 
Sylwestra Rozdżestwieńskie-
go. Pobiegną w nim uczniowie, 
nauczyciele, przyjaciele znane-
go dziennikarza sportowego. 
Trasa liczy ok. 20 km. Start bę-
dzie miał miejsce na stadionie 
MOSiR przy ul. Warszawskiej, 
a meta w Iłowie.

Nie liczy się wynik, nie ma bi-
cia rekordów, celem biegu jest 
uczczenie pamięci znanego ko-
mentatora i dziennikarza spor-
towego, nauczyciela i pedagoga, 
a także promocja aktywności 
ruchowej i zdrowego trybu ży-
cia. Po pokonaniu pewnego od-
cinka drogi biegacze przekazu-
ją pałeczkę kolejnym osobom. 
Grupa kończąca bieg zajmuje 
miejsce w autokarze.

Start honorowy odbędzie się 
o godzinie 10.00 na terenie sta-

dionu przy ul. Warszawskiej. 
Poprzedzi go okrążenie hono-
rowe po bieżni stadionu. Zmia-
na sztafet następuje na całej tra-
sie począwszy od Żukowa, gdzie 
zazwyczaj przy Szkole Podstawo-
wej czeka spora grupa uczniów. 
To właśnie z tą szkołą przez wie-
le lat związany był Sylwester Roz-
dżestwieński, jako dyrektor tej 
placówki. Uczestnicy biegu spo-
tykają się w Iłowie na cmentarzu. 
Tu, na grobie Sylwestra złożone 
zostaną kwiaty, uczniowie zapalą 
znicze. Przed cmentarzem jest też 
tradycyjnie meta sztafety.

Organizatorami biegu szta-
fetowego jest Starostwo Po-
wiatowe w Sochaczewie, Po-
wiatowy Zespół Edukacji, 
Stowarzyszenie „Przez sport w 
przyszłość”, gmina Iłów, gmina 
Młodzieszyn oraz sekcja lekko-
atletyczna OKS „SKRA” War-
szawa oddział Sochaczew.

Bieg pamięci Sylwestra

19 listopada w hali sportowej Szko-
ły Podstawowej nr 6  rozegrany zo-
stanie pierwszy z cyklu Halowych 
Turniejów Piłki Nożnej, organizo-
wanych przez MOSiR. Zgłoszenia 
drużyn do 15 listopada.

Każda drużyna może się składać 
maksymalnie z 10 zawodników. W 
turnieju mogą uczestniczyć piłka-
rze, którzy ukończyli 16 lat (niepeł-
noletni zawodnicy zobowiązani są 
do dostarczenia zgody opiekunów). 
W grze bierze udział po pięciu za-
wodników, w tym bramkarz.

Wpisowe wynosi 60 zł od dru-
żyny. Zgłoszenia przyjmowa-
ne są do 15 listopada, pod adre-
sem:   halowasochaczew@wp.pl. 

Lista zgłoszeniowa oraz regulamin 
dostępne są na stronie internetowej 
mosir.sochaczew.pl. Więcej infor-
macji pod numerem telefonu 667-
080-171. 

System rozgrywek i czas gry 
zostanie ustalony po zamknię-
ciu listy zgłoszeniowej. Turniej 
rozpocznie się o godzinie 10.00. 
Głównym sponsorem wydarze-
nia jest Pizzeria Atmosfera. Czte-
ry najlepsze drużyny otrzymają 
pamiątkowe puchary. Wyłonio-
ny zostanie najskuteczniejszy za-
wodnik, najlepszy bramkarz oraz 
najlepszy zawodnik turnieju.

Kolejne turnieje zaplanowano 
również w SP nr 6 w terminach: 16 
grudnia oraz 20 stycznia.

Halówkę czas zacząć Trzy medale SCSW
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PIŁKA NOŻNATENIS STOŁOWY

PŁYWANIE

Mecze z AZS Wrocław w 
ostatnich dwóch sezonach 
były bardzo zacięte i zazwy-
czaj kończyły się dopiero po 
pięciu pojedynkach. Tak było 
też i tym razem. W pierwszej 
grze Katarzyna Grzybowska-
-Franc zmierzyła się z Chinką 
Xinqi Ge, która od początku 
tego sezonu stanowi mocne 
wzmocnienie zespołu z Dol-
nego Śląska. Po trzech setach 
zawodniczka AZS prowadziła 
2:1. Najwięcej emocji było jed-
nak w czwartej partii. Liderka 
SKTS prowadziła w nim już 
4:0. Jej rywalka doprowadzi-
ła do remisu przy stanie 5:5. 
Dalej grały „punkt za punkt”. 
Ostatecznie Katarzyna Grzy-
bowska-Franc, wygrała seta 
na przewagi i doprowadziła 
do remisu 2:2. Tie-break roz-
począł się podobnie. Przy sta-
nie 4:1 dla zawodniczki SKTS 
przyjezdni poprosili jednak 
o czas. Rady od trenera wro-
cławskiej drużyny przyniosły 
zamierzony skutek. Okaza-
ło się, że pojedynek ten miał 
kluczowe znaczenie dla wy-
niku całego spotkania. Kata-
rzyna Grzybowska-Franc nie 
wykorzystała w piątym secie 
dwóch meczboli i Wrocław 
objął prowadzenie w spotka-
niu.

W drugiej grze Dong Rui 
Fang przegrała w czterech se-
tach z Natalią Bajor. Trzecia gra 
należała do młodych. Przy sto-
le stanęły Julia Ślązak (1999) 
i Katarzyna Węgrzyn (2001). 
Po zaciętej grze w pięciu setach 
wygrała starsza o dwa lata od 
rywalki, zawodniczka SKTS i 

tym samym przedłużyła na-
dzieję sochaczewskiej druży-
ny na triumf w całym spotka-
niu. Do wyrównania w meczu 
doprowadziła Katarzyna Grzy-
bowska-Franc, która zaska-
kująco łatwo, w trzech setach, 
ograła Natalię Bajor. W roz-
strzygającym pojedynku zmie-

rzyły się dwie Chinki - Dong 
Rui Fang i Xinqi Ge. Wrocław-
ska zawodniczka potwierdziła 
dobrą dyspozycję tego dnia i w 
trzech setach doprowadziła do 
zakończenia spotkania. Mimo 
„jednoznacznego” wyniku na-
leży podkreślić, że Dong Rui 
nie dała rywalce łatwego zada-
nia i walczyła do końca – wy-
broniła cztery meczbole.

Kolejny mecz drużyna 
Bronisława Gawrylczyka 
zagra na wyjeździe 18 listo-
pada. Sochaczewskie teni-
sistki stołowe zmierzą się z 
wymagającym rywalem, ja-
kim jest zespół BEBETTO 
AZS AJD Częstochowa.

Kapitalnie gra nato-
miast, występująca od tego 
sezonu w II lidzie mazo-
wieckiej, druga drużyna So-
chaczewskiego Klubu Teni-
sa Stołowego, w skład której 
wchodzą Aleksandra Paru-
szewska, Aleksandra Wojt-
czak, Wiktoria Zaniewska i 
Magdalena Szczodrowska. 
29 października dziewczy-
ny pokonały na wyjeździe 
ekipę KTS BROŃ II Ra-
dom 2:8. Z kolei w niedzielę 
5 listopada zmiażdżyły we 
własnej hali SCKiS HALS 
WADWICZ III Warszawa - 
10:0.

Wrocław tym razem lepszy
Drużyna Sochaczewskiego Klubu Tenisa Stołowego po emocjonującym meczu przegrała 
z wrocławskimi akademiczkami 2:3. Spotkanie rozegrano w Sochaczewie w sobotę 4 listopada. 
Bardzo dobrze za to radzi sobie drugi zespół SKTS występujący w II lidze mazowieckiej.

SKTS Sochaczew - KU AZS UE Wrocław 2:3
Katarzyna Grzybowska-Franc – Xinqi Ge 2:3 (8:11, 11:9, 8:11, 13:11, 10:12) 

Dong Rui Fang – Natalia Bajor 1:3 (8:11, 9:11, 11:5, 6:11) 
Julia Ślązak – Katarzyna Węgrzyn 3:1 (10:12, 11:9, 11:9, 3:11, 11:8)
Katarzyna Grzybowska-Franc - Natalia Bajor 3:0 (11:4, 11:8, 11:5) 

Dong Rui Fang - Xinqi Ge 0:3 (6:11, 4:11, 11:13)

Reprezentacja Komendy Po-
wiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Sochaczewie zwycię-
żyła w trzecim Turnieju Służb 
Mundurowych pod patronatem 
burmistrza Piotra Osieckiego, 
który odbył się we wtorek 24 
października w hali sportowej 
MOSiR przy ul. Kusocińskiego.

Otwarcia zawodów dokonali dy-
rektor Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Sochaczewie Mieczy-
sław Głuchowski oraz naczelnik 
Wydziału Sportu i Organizacji Po-
zarządowych UM, Agata Kaliń-
ska. W zawodach wzięły udział 
trzy drużyny – reprezentacja straży 
pożarnej i dwa składy wystawione 
przez Komendę Powiatową Policji 
w Sochaczewie. 

Najlepszym   bramkarzem 
turnieju wybrano Marcina Orli-
kowskiego (KPP I), a najlepszym 
strzelcem został zdobywca pięciu 
bramek Kamil Duplicki (KPPSP). 
Obydwaj panowie otrzymali pa-
miątkowe statuetki oraz bezpłatne 
bilety wstępu na pływalnię „Orka”. 
Na uwagę zasługuje również zna-
komita gra jedynej kobiety w tur-
nieju - Katarzyny Żak, która, do-
dajmy, wraz ze swoją drużyną 
wywalczyła złoto podczas Między-
narodowego Turnieju Służb Mun-
durowych w Piłce Nożnej Kobiet, 

które odbywały się w maju tego 
roku na Majorce.

Drużyny otrzymały pamiąt-
kowe puchary ufundowane przez 
burmistrza Piotra Osieckiego oraz 
medale, wręczane podczas deko-
racji przez Komendanta Powia-
towego Straży Pożarnej - Piotra 
Piątkowskiego, zastępcę Komen-
danta Powiatowego Straży Pożar-
nej - Wiesława Gorzkiego oraz 
naczelnika Wydziału Ruchu Dro-
gowego Komendy Powiatowej Po-
licji - Pawła Dubieleckiego. Tur-
niej sędziowali Józef Szajewski oraz 
Mateusz Sikorski. 

Zwycięska drużyna KPPSP w 
Sochaczewie zagrała w składzie: 
Patryk Boguś, Jacek Flis, Michał 
Zydlewski (1), Tomasz Deka, Da-
riusz Orliński, Sylwester Płacheta 
(4), Kamil Duplicki (5). 

Drugi w turnieju, pierwszy 
skład Komendy Powiatowej Policji 
w Sochaczewie, wystąpił w składzie: 
Marcin Orlikowski, Robert Błasz-
czyk (2), Robert Kapałka (1), Kata-
rzyna Żak (2), Paweł Błaszczyk (1),
Mateusz Matusiak. 

Trzecia była drużyna KPP II w 
Sochaczewie, która zagrała w skła-
dzie: Rafał Wróbel, Paweł Rynkie-
wicz (1), Tomasz Wojciechowski, 
Marcin Nowakowski (3), Cezary 
Gasik, Sebastian Wesołowski (1), 
Kamil Nowak.

Zmagania mundurowych

W świąteczną sobotę na pły-
walni „Orką” odbędą się X ju-
bileuszowe zawody pływackie 
z okazji Święta Niepodległo-
ści. Rywalizować będzie blisko 
300 młodych zawodników i za-
wodniczek z całej Polski. 

Zawody rozegrane zosta-
ną w kategoriach wieko-
wych: 2008/2007, 2006, 2005, 
2004, 2003/2002. Zawodnicy 
i zawodniczki w pierwszych 
dwóch kategoriach będą ry-
walizować na dystansie 50 m 
we wszystkich stylach, nato-

miast starsi będą mieli do po-
konania cztery 25-metrowe 
długości basenu. Wystartuje 
około 270 zawodników z 20-
30 klubów.

Na zakończenie zawodów 
pływacy z najlepszymi czasami 
na dystansie 100 m stylem do-
wolnym wezmą udział w wy-
ścigu australijskim. Polega on 
na kolejnym eliminowaniu za-
wodnika z najsłabszym cza-
sem, aż do wyścigu fi nałowego, 
w którym bierze udział dwóch 
najwytrzymalszych rywali.

Jubileuszowe zawody w Święto Niepodległości




